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A JE PO PRÁZDNINÁCH
Tak už nám to začíná… penál, knížky, svačina…

V TOMTO ČÍSLE SE DOČTETE

Prázdniny utekly jako voda 
a je tu nový školní rok. 
Pro většinu dětí je to další 
krůček o stupínek výš. 
Určitě jste si odpočinuli, 
užili si slunečné dny 
aktivitami, které máte rádi. 
A protože všechno jednou 
končí, musíme se vrátit 
do pracovního tempa. 
Vzpomínky na slunečné 
pláže, dobrodružství na 
táboře nebo u rybníka nás 
budou provázet celý rok. 

Přeji všem dětem i rodičům, 
aby vykročili do nového 
školního roku tou správnou 
nohou. Určitě se většina 
z Vás těšila na své 
kamarády i pedagogy. 

Vzdělání je důležité 
a jedno známé přísloví 
říká, že bez práce nejsou 
koláče. Proto se 
zakousněte do nových 
úkolů a výzev tak, abyste 
mohli být spokojeni 
s výsledkem. A protože 
čas utíká jako voda… 
útěchou Vám může být to, 
že brzy budou Vánoce!!! 
Nevím jak vy, ale já se na 
ně už teď moc těším. 
Budu pilně pracovat, 
vždyť Ježíšek se dívá. 

Mějte se krásně.

Alena Vaněčková
starostka města 

Chabařovice

Ano!
Nahlédněme na 
romantickou atmosféru 
v lesoparku Friedrich, 
kde si své „ANO“ řekli Eliška 
Kytková a Přemysl Zlámal.

Chabařovice a Roudníky 
mají komunitní centra
Chabařovice se nyní řadí 
mezi obce, jež se mohou 
pochlubit vlastními 
komunitními centry.

Úspěchy motoareálu
Petr Bílek a Martin Fridrich 
nás provedou činností 
a úspěchy chabařovického 
motoareálu. 

Str. 3

Str. 22

Str. 10

www.chabarovice.cz   www.facebook.com/chabarovice



SLOVO STAROSTKY MĚSTA
Dobrovolný svazek obcí Jezera Milada 
(DSOJM) byl založen v roce 2006 za 
účelem hájit společné zájmy členských 
obcí, vytvářet materiální a organizační 
podmínky pro společné řešení 
problémů, aktivit, projektů 
v revitalizovaném území po bývalém 
lomu Chabařovice. 
Prioritně je tento spolek zaměřen na 
společné aktivity v oblastech 
revitalizace území, vybudování 
infrastruktury pro cestovní ruch, rozvoj 
rekreace a turistického ruchu 
v revitalizovaném území, společné 
aktivity v ochraně přírody, životního 
prostředí a společná propagace 
členských obcí směřující k rozvoji celé 
zájmové oblasti kolem jezera Milada. 
Patří sem Ústí nad Labem, Chabařovice 
a Roudníky, Trmice a Řehlovice.
Probíhají společná jednání se zástupci 
státního podniku DIAMO, který je 
správcem jezera Milada.
Je zpracována koncepční studie jezera 
Milada a také je uzavřeno 
Memorandum o spolupráci při 
majetkoprávním vypořádání 
zájmového území jezera Milada a 
v něm deklarovaném způsobu 
majetkoprávního vypořádání území 
jezera.
V dubnu 2023 se konalo setkání DSOJM 
se státním podnikem DIAMO, kde byla 
problematika prodiskutována. Města 
a obce nemohou úplatně převzít 
v rozvojových částech území, jelikož by 

to mělo výrazný zásah do aktuálních 
rozpočtů měst a obcí. Je však potřeba 
nadále jednat o případném 
majetkoprávním vypořádání tohoto 
území. 
Ze strany správce jezera Milada, st. 
podniku DIAMO byl navržen postup, 
který pojednává v několika bodech 
zejména o možnosti převodu dle 
katastrální příslušnosti do svého 
vlastnictví tzv. nerozvojové části, 
včetně vodního díla. Samozřejmě až po 
vyřešení stále přetrvávající ochrany 
ložiska. 
Aby obce mohly zodpovědně 
rozhodovat, musí být vyřešena největší 
překážka - odpis zásob hnědého uhlí 
a následně redukce chráněného 
ložiskového území v rozvojových 
částech jezera Milada.
Vláda ČR uložila ministrovi průmyslu 
a obchodu zpracovat a vládě do 
31. 12. 2022 předložit odborný podklad 
pro řešení problému odpisu zásob 
hnědého uhlí. K tomuto úkolu byl 
zpracován materiál. Vláda tento 
materiál projednala a vzala na vědomí 
na svém zasedání 11. 1. 2023. Z tohoto 
materiálu vzešel úkol pro ministerstvo 
životního prostředí ČR zadat na 
počátku roku 2023 České geologické 
službě v rámci projektů geologických 
prací úkol „Posouzení a hodnocení 
území z hlediska možnosti jeho 
uvolnění pro další využití“.
Na tomto úkolu se předpokládá 

kooperace subjektů. Především s. p. 
DIAMO a státní báňské správy. Řešení 
bude probíhat po dobu 2 let v několika 
etapách od východu k západu, a to 
tedy do roku 2025.
Zájmová území budou hodnocena 
podle řady kritérií. Výsledkem bude 
vyhodnocení jednotlivých ploch ložisek 
a jejich částí z hlediska zájmu státu na 
jejich ochranu a dalšího možného 
využití.
Závěry této studie budou sloužit jako 
podklad pro další rozhodování orgánů 
státní správy a samosprávy, a to při 
rozhodování o odpisu zásob uhlí a 
případné zrušení chráněného 
ložiskového území. 
V dubnu se konalo setkání starostů 
dotčených obcí a měst v Trmicích 
s p. ministrem J. Síkelou z ministerstva 
průmyslu a obchodu ČR. Pan ministr 
řekl, cituji: „ Vláda ČR by ráda urychlila 
odklon od uhlí na rok 2033. A děláme 
všechno pro to, aby se to povedlo, 
já vycházím z toho, že se hnědé uhlí na 
území Milada těžit nebude. “ Konec 
citace.
Věnovala jsem se této problematice 
a vím, že shodu v jednání musí najít 
ministerstva zejména s báňským 
úřadem, který bude rozhodovat dle 
horního zákona č. 44/1988 Sb.
Také Vám doporučuji se podívat na 
odkaz vizemilada.cz, poslechnout si 
rozhovor s náměstkem ředitele s. p. 
DIAMO panem Petrem Kubišem.

Alena Vaněčková

Několik informací k Miladě

Jak pokračujeme na mlýně?
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Jednání s ministerstvem průmyslu 
a obchodu, které jsme absolvovali 
v červenci, se týkalo zejména 
závěrečné zprávy, obsazení původně 
plánovaných prostor kadeřnictví jiným 
subjektem, a to tetovacím studiem. 
Dále pak to zásadní, zda Pošta Partner, 
kterou chceme přestěhovat do prostor 
původně plánované kafetérie, bude 
moci být v prostorách bezúplatně. 
MPO požadovalo zaslat podrobnou 
informaci o veškerých činnostech, 
které naše pošta poskytuje. Nyní 
čekáme na vyjádření. Vzhledem k 
tomu, že jsme spočítali náklady, které 
bychom vynaložili na pronájem pošty, 

pokud by se nedaly prostory 
pronajímat bezúplatně, došli 
jsme k závěru, že částka není 

tak vysoká a nebude problém ji 
uhradit. Po dobu deseti let musíme 
výnos za pronájmy vrátit poskytovateli 
dotace. Zároveň ale veškeré provozní 
náklady, které prokážeme, se budou 
odečítat z těchto výnosů. 
Bezbariérovou poštu v prostorách 
mlýna občané města určitě ocení. 
Jednáme nyní s vedením pošty o 
dalších krocích. 
V budově úřadu a stávající pošty tak 
bude moci dojít k postupné 
rekonstrukci a úpravám. V rozpočtu 
minulého vedení bylo naplánované 
přepážkové centrum za částku 1,5 
milionu korun, kterou nyní budeme 
moci využít právě na tyto úpravy.

Alena Vaněčková

Nenechte si opět ujít skvělou akci 
pro celou rodinu, stejně jako při 
otevírání. Všechny atrakce pro děti 
jsou zdarma.

Zavírání Milady
24. 9. 2023



Naše město je v oblasti dotací a 
grantů velmi činorodé. V současnosti 
je v realizaci množství projektů a 
další se připravují, či je o dotace 
zažádáno. 

Do konce roku mají naši dobrovolní 
hasiči získat zbrusu novou cisternovou 
automobilovou stříkačku. Na pořízení 
tohoto zásahového vozidla město 
získalo dotaci od Ústeckého kraje a 
ministerstva vnitra v souhrnné částce 
4 mil. Kč. Městská policie by do konce 
roku 2023 měla disponovat 
skromnějším kamerovým systémem, 
který se bude využívat při dohledu nad 
veřejným pořádkem. Tato akce bude 
podpořena opět Ústeckým krajem a to 
ve výši 150 tis. Kč.

V oblasti zkvalitnění veřejného 
prostoru se připravuje projektová 
dokumentace pro vybudování tzv. 
Kostelního náměstí na západním konci 
Husova náměstí. Přípravnou fázi 
projektu podpořil také Ústecký kraj ve 
výši 200 tis. Kč. Samotné vybudování 
tohoto veřejného prostoru bude 
finančně podpořeno programem 
ministerstva financí, tzv. 

„Ekomiliardami“. Projekt je zařazen 
v prioritním zásobníku projektů. 
Zahájení prací se odhaduje na druhou 
polovinu roku 2024, případně začátek 
roku 2025. O dotaci na podporu 
výměny povrchu a přeložek sítí v ulici 
Masarykova u „horní“ ZŠ je zažádáno u 
ministerstva pro místní rozvoj. Na akci 
je vydáno platné stavební povolení a 
zažádáno je o 1 mil. Kč. Ve stejném 
programu se město uchází o podporu 
ve výši 10 mil. Kč na rekonstrukci 
radniční budovy, kterou město získalo 
od České pošty.

Díky dotační podpoře město zvelebuje 
také chabařovický hřbitov. Městu byl 
udělen grant ve výši 173 tis. Kč od 
ministerstva obrany na obnovu 
válečných pomníků a hrobů. Práce na 
hrobech jsou již započaty a budou brzy 
ukončeny. Město se také uchází o 
podporu Českoněmeckého fondu 
budoucnosti na obnovu dvou hrobek 
tehdejších německo-českých starostů 
města, zde se jedná o žádost ve výši 
100 tis. Kč.

Město se soustředí také na získání 
grantové podpory rozvoje místních 

sportovišť a hřišť. O 2 mil. Kč město 
požádalo Nadaci ČEZ v souvislosti 
s komplexní revitalizací dětského hřiště 
„U Křížku“. Předjednanou podporu ve 
výši 623 tis. Kč od Národní sportovní 
agentury použije město na 
modernizaci antukového centrkurtu ve 
sportovním areálu, který využívá 
spolek TJ Slovan Chabařovice.

Za dokončenou akci lze považovat 
rekonstrukci sociálního zázemí 
v kulturním domě v Roudníkách. Státní 
zemědělský a intervenční fond přispěl 
na tuto akci 379 tisíc Kč. Projekt byl 
realizován i díky výrazné podpoře 
Místní akční skupiny (MAS) Labské 
skály.

Město je projektově připraveno také 
rekonstrukci tělocvičny „horní“ ZŠ. 
Nicméně očekávaný dotační program 
ministerstva financí nebyl pro tento rok 
otevřený. 

Za článek děkuji Jiřímu Starému.

Alena Vaněčková

Činnost města na poli dotací a grantů

Svatba v lesoparku Friedrich
Tentokrát jsem měla možnost 
pronášet krásná slova Elišce 
Kytkové, kterou znám odmalička, 
a Přemyslovi Zlámalovi. 

Přeji Vám do dalších společných let 
hodně spokojených dnů a štěstí. 

Alena Vaněčková

Prostředí v lesoparku Friedrich 
nabízí skutečně výjimečně 
romantické prostředí k možnosti 
svatebního obřadu přímo u 
rybníka. Oddávat jen krůček od 
vody na molu je i pro 
oddávajícího velmi neobvyklé.
Svatebčané si vyzdobí prostředí 
tak, jak si sami zvolí. 
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ROUDNÍKY NESPÍ...

První červen znamenal pro náš dosud kulturní dům změnu v tom, že začalo 
fungovat komunitní centrum pro občany obce Roudníky pod patronací Místní akční 
skupiny Labské skály I., která se bude podílet na činnosti našeho komunitního 
centra (dále KC). Kromě naší obce je to dalších pět vesnic v našem okrese.

Tato akční skupina se rovněž, s přispěním města Chabařovice, podílela na 
rekonstrukci toalet v budově. Vzhledem k termínu dokončení této rekonstrukce 
fungují prostory pro občany až od soboty 24. června, kdy se uskutečnilo setkání 
rodáků a přátel naší vesnice.

Komunitní centrum je od 26. června 2023 pro všechny otevřeno v pondělí, středu 
a pátek v době 17:00 – 19:00 hodin. Po tuto dobu, všechny tři dny v týdnu,  
je možné využít sál pro stolní tenis, popřípadě posilovací stroje, které jsou v KC, 
či jinému, v těchto prostorách vhodnému sportu, a dětský koutek v 1. patře. 
V tyto dny si již mnozí z vás našli „to své“. 

Pro zájemce jsou připraveny vzdělávací a výchovné aktivity - osm aktivit ročně 
v každém komunitním centru, např. zvyšování finanční gramotnosti, osvětová 
činnost - tedy formou přednášek, besed apod.

Aktivity posilující soudržnost a spolupráci, tedy takové asi „nejběžnější" aktivity, 
na které jsou již návštěvníci zvyklí z činnosti v naší vesnici. Cílem je zde zapojení a 
propojení co nejširší komunity, občanské iniciativy, volnočasové a kulturní aktivity.

Začátek léta
Léto v Roudníkách začalo, jak již 
tradičně, Dnem dětí v sobotu 
3. června na fotbalovém hřišti. 
Osadní výbor společně s místními 
aktivisty připravil pro přítomných 
130 účastníků, z toho 55 dětí, osm 
soutěží. Kamarádi z Modlan 
přivedli koně, na kterých si 
odvážní zkusili jízdu, Ilonka 
malovala obličeje dle přání dětí, 
skákací hrad uspokojil všechny 
předškoláky  a hasiči z Chabařovic 
připravili vrchol celého odpoledne 
– pěnu, ve které se děti 
vydováděly.

Dobrovolníci v komunitním centru
S blížícím se srazem rodáků a přátel Roudníků byla 16. června 

budova uklizena místními dobrovolníky po rekonstrukci WC.4
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Roudnický „den D“
Sobota 24. června byl pro nás „den D“ - sraz bývalých 
a současných obyvatel Roudníků a „oprášení“ vzpomínek 
na to, co se již nevrátí. Ale jsme rádi, že velkolom se před 
33 roky zastavil na východ od nás a my jsme stále tady. 

Naše „Roudničky“ a naši „Roudníci“ opět zazářili na 
parketách, které před 59. roky položili jejich dědové 
a tátové právě pro tyto okamžiky. Návštěvníků bylo 147, 
nejstaršími byli Jiří T. a  Julie R. a  nejvzdálenějším byl 
rodák Petr Z. s manželkou, kteří se tradičně vrací z Kvasin.

Právě seniory, ale i nové majitele starých domů bych chtěla 
poprosit o pomoc při vzniku muzea naší vesnice, které by 
bylo v 1. patře nad knihovnou. Prosím, máte-li doma staré 
fotky Roudníků, hasičů, sportovců, školy, hokejového, 
či fotbalového hřiště, všech statků, co tu byly, hřbitova, 
obchodů, prosím o jejich zapůjčení k vytvoření kopií.
Možná máte někde na půdě či sklepě NĚCO po předcích, co 
už dnešní generace nezná a další nebude vědět, k čemu bylo 
vyrobeno,  např. různé nástroje, pomocníky v kuchyni, 
kočárky apod.

Foto: Průvod Sokola za hřištěm 

Tvoření z keramické hlíny má již 
své příznivce a věřím, že i senioři si 
najdou čas pro něco nového, 
co ještě nezkusili. 

Keramika

Závěrem bych vás chtěla pozvat na Václavskou tancovačku, která se uskuteční 
30. září od 20:00 hodin v komunitním centru v Roudníkách. Večerem provede 
DJ Venca Kousek. Roudničky a Roudníci již trénují….

Jaroslava Račáková
předsedkyně Osadního výboru Roudníky



FOTBALOVÝ SLOVAN 
OSLAVIL DEVADESÁTINY
STŘELEC MILOŠ KYTKA DOSTAL ZLATOU KOPAČKU
Náš Fotbalový klub Slovan 
Chabařovice sice vypadá svěže, 
mladě a energicky, ovšem v červnu 
oslavil už své devadesátiny. Vznikl 
totiž již v roce 1933, tehdy jako Český 
sportovní klub Chabařovice. 
Pompézní narozeniny uspořádalo 
klubové vedení v sobotu 17. června.
Postupně hrály děti, béčko mistrovský 
zápas se Skoroticemi B (výhra 12:3), 
„staré gardy“ Chabařovic a 
partnerského německého Drebachu 
a nakonec áčko. Ve II. třídě Ústecka 
přivítalo Sebuzín, který po výhře 2:1 
bouchal šampaňské, neboť postoupil 
do I. B třídy. Náš tým skončil v soutěži 
čtvrtý, nejlepším střelcem sezony se 
stal Miloš Kytka se šestnácti góly.

Chabařovická starostka Alena 
Vaněčková obstarala čestný výkop 
zápasu „starých gard“, které hrály jako 
zamlada, a ještě vstřelila gól, 

což náležitě oslavila. Ocenili jsme také 
bývalé členy výboru nebo jubilanty, 
poděkování patřilo i Jiřímu Hálovi, 
který nezištně a pečlivě vede 
chabařovickou kroniku. A Zlatou 
kopačku dostal právě Miloš Kytka, 
který se letos na jaře stal historicky 
nejlepším střelcem Slovanu v jeho 
dlouholeté historii. Před novou 
sezonou měl na kontě 125 branek.

Z přistaveného kamionu vyhrávala 
kapela L-Band, hodovalo se a 
tancovalo, děti dostávaly modré a bílé 
nafukovací balónky, vydovádět se 
mohly na skákacím hradu. Děkujeme 
všem sponzorům, kteří nám pomohli 
s oslavami devadesátin.

Nová sezona už se rozběhla, náš A-tým 
působí pod vedením trenérského 
triumvirátu Semenský, Velek, Culek 
opět ve II. třídě Ústecka, B-mužstvo 
nastupuje ve III. třídě, v krajské soutěži 

dorostu startuje společný tým 
Chabařovic a Chuderova, starší žáky 
máme v teplickém přeboru, mladší a 
starší přípravky v ústecké II. třídě a naši 
nejmenší sbírají ostruhy v satelitních 
turnajích.

Petr Bílek
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OHLÉDNUTÍ ZA DEVADESÁTKOU
CHABAŘOVICKÉHO FOTBALU
Až do roku 1919 existovaly 
v Chabařovicích pouze německé 
fotbalové kluby (např. DFC). Teprve 
v tomto roce byl založen SK Žižka 
Chabařovice. Ten však pro 
nesoudržnost české menšiny neměl 
dlouhého trvání a počátkem roku 1923 
zanikl. Fotbalová činnost byla sice 
hned v roce 1924 obnovena ustavením 
SK Slavia Chabařovice, ale i tento klub 
působil jen krátce – v důsledku tíživé 
finanční situace ukončil své sportovní 
aktivity již v roce 1926. Po zániku Slavie 
nastalo v českém chabařovickém 
sportovním prostředí dlouhé sedmileté 
odmlčení.
Až teprve v roce 1933 si česká 
chabařovická mládež, která těžce 
nesla, že nemůže organizovaně 
provozovat svůj oblíbený sport, 
vynutila založení v pořadí již třetího 
národnostně jasně vyhraněného klubu  
ČSK Chabařovice. Přípravných prací se 
tehdy ujali dva mladí sportovní 
nadšenci: Jarda Zeman a Franta Mikeš. 
K nim se postupně přidali další mladíci: 
Olda Burian, F. Synek a J. Sova. 
Pomáhali jim starší a zkušenější 
sportovci: bratři Mikešové, F. Jenčík a 
J. Sklenička. Občanskou pomoc nabídli 
F. Tuček, K. Krupička a S. Schořálek, 
který klubu daroval první dresy. Nový 

český klub se stal skutečností 2. září 
1933, kdy se v Českém domě konala 
jeho ustavující schůze. Prvním 
předsedou byl zvolen známý 
chabařovický podnikatel v dopravě 
Stanislav Schořálek. 16. září toho roku 
podal klub přihlášku do ČSAF v Praze, 
následně byl 11. ledna 1934 přijat za 
řádného člena a zařazen do 
Severozápadočeské župy v Mostě.
Po úspěšném pětiletém působení 
v nižší soutěži si čeští chabařovičtí 
fotbalisté na jaře roku 1938 vybojovali 
postup do 1. B třídy. Bohužel vlivem 
tehdejších nepříznivých mezinárodních 

i vnitropolitických událostí však v nové 
soutěži sehráli jen pět zápasů – 
poslední viděli diváci 19. září 1938. 
Další zápasy se již neuskutečnily. 
Po obsazení Sudet byly všechny 
soutěže zrušeny! ČSK přišel o veškerý 
svůj majetek – byl zabaven německými 
chabařovickými kluby. Na dlouhých 
šest let tak byla česká fotbalová 
iniciativa v Chabařovicích násilně 
přerušena.
Po osvobození republiky se velmi brzy 
začalo i s obnovou klubu. Svolání 
ustavující schůze, která se konala 
23. června 1945 v Lidovém domě, 

Fotbalová mládež 
v létě trénovala 
v Holanech
Na novou fotbalovou sezonu se 
mládež našeho FK Slovan 
Chabařovice opět připravovala na 
letním soustředění v Holanech. 
Do krásného prostředí Kokořínska 
se na týdenní pobyt v polovině 
srpna vydalo 32 dětí, od mladší 
přípravky po žáky. Vzhledem k 
vedrům, která panovala, strávila 
výprava tři odpoledne u bazénu v 
areálu rekreačního střediska Aero 
Holany. Jeden den se 
chabařovická mládež vydala na 
cyklistický výlet. Na starost je 
měli trenéři Pavel Nechuta, Lukáš 
Král, Petr Orság a Vladimír Lacina.

Petr Bílek
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zorganizoval Antonín Mikeš. Prvním 
poválečným klubovým předsedou byl 
zvolen Ota Čermák. Znovuzrozený 
fotbalový tým začal opět hrát v 1. B 
třídě a hned si vysloužil postup do 
vrcholné župní soutěže – 1. A třídy 
Radějovy župy v Mostě. Ocitl se tak ve 
společnosti takových mužstev, jako 
byly např. SK Teplice, Hvězda Trnovany, 
Slavia Karlovy Vary nebo SK Most. 
V těžké konkurenci se sice mužstvu 
zpočátku dařilo a v podzimní části se 
umístilo na slušném šestém místě, 
v jarní sérii ale své fanoušky zklamalo. 
Získalo pouhých šest bodů a bylo 
nuceno sestoupit zpět do 1. B třídy. 
Přes všechny potíže a problémy bylo 
jednoroční působení našeho klubu 
v nejvyšší soutěži Radějovy župy dosud 
největším úspěchem chabařovické 
kopané. A odpovídala tomu i velká 
přízeň fotbalových fanoušků. Vždyť 
například zápas SK Teplice versus ČSK 
Chabařovice zhlédlo tehdy 4 tisíce 
diváků! Zápasy konané v Chabařovicích 
navštěvovalo běžně 1000–1500 diváků. 
Nejvyšší návštěvnost v dosavadní 
historii chabařovického fotbalu byla 
zaznamenána při otevření nového 
hřiště v Nádražní ulici dne 1. 9. 1946, 
kdy zápas ČSK – Čechie Louny 
sledovalo 2000 diváků.
Přišel rok 1948 a s ním převzetí státní 
moci komunistickou stranou. Nastaly 
velké změny ve společnosti. Těm se 
neubránil ani sport, včetně fotbalu. 
Postupně se měnil název klubu. 
Z původního ČSK se během osmi let 
stal nejprve Sokol, poté Průmyslové 
závody, Milada II, Baník. V roce 1959 
se pak přejmenoval na dnešní Slovan. 
Docházelo také k reorganizaci soutěží 
i změnám jejich názvů. Jeden rok hrálo 
mužstvo 1. B třídu Ústeckého okrsku, 
poté bylo zařazeno do 2. třídy a pro 
nesplnění různých podmínek dokonce 
do nejnižší soutěže.
Zlepšení nastalo až v roce 1956, 

kdy bylo mužstvo začleněno do 1. B 
třídy Ústecka. Tu v roce 1958 vyhrálo 
a postoupilo do 1. A třídy. Po dobu 
sedmnácti let zde setrvávalo, a to se 
střídavými úspěchy. V roce 1963 vyhrál 
Slovan okresní kolo Severočeského 
poháru.

K nejvýraznějšímu sportovnímu 
úspěchu měl Slovan nakročeno 
v sezóně 1963 – 1964, kdy na jaře došlo 
k rozhodujícímu zápasu o postup do 
kraje. Roudnický fotbalový klub tehdy 
vedl tabulku se 30 body, druhý byl 
Slovan s 29 body – bylo nutno zvítězit! 
Zápas ale skončil nerozhodně 1 : 1. 
Nejdůležitějším okamžikem utkání byla 
bezpochyby penalta, a to za stavu   
0 : 0. Bohužel ji ale náš kanonýr Jirka 
Čmejla nedokázal proměnit. A tak 
chabařovická část z 1300 přítomných 
diváků odcházela domů zklamána. A 
jak už to i ve sportovním životě bývá, 
následovala znovu cesta z kopce. 
V roce 1975 to byl sestup do 1. B třídy, 
v roce 1984 do okresního přeboru.

Po sametové revoluci nastaly další 
změny. V roce 1994 se tělovýchovná 

jednota, do které patřil i fotbalový klub, 
proměnila ve volné sdružení dvou 
samostatných klubů -  volejbalu a 
fotbalu. Na fotbalové valné hromadě 
4. 2. 1994 byl prezidentem zvolen Karel 
Červenka, který předsedal i klubu 
podnikatelů ve městě. Bylo to 
jednoznačně šťastné rozhodnutí. 
Sportovním činnostem v Chabařovicích 
fandilo i městské zastupitelstvo v čele 
se starostou Zbyňkem Hromem. 
Stadion má od té doby kvalitnější hrací 
plochu a umělé osvětlení. Opět se 
začalo blýskat na lepší časy i v samotné 
hře. Trenéři Drbal a Nechuta dokázali 
přivést nové hráče a motivovat tým 
k výborným výkonům. To se projevilo 
v celé sezóně, ve které Chabařovice 
zaznamenaly jen dvě prohry a 
postoupily do 1. A třídy. Následovala 
další úspěšná sezóna se suverénními 
výhrami a skvělým postupem do 
krajského přeboru. Zde sehrálo 
mužstvo čtyři sezóny a pohledný fotbal 
měl své stálé diváky - 300–500 při 
každém zápase.

Na konci devadesátých let bohužel 
přestaly do chabařovického fotbalu 
proudit potřebné peníze. Řada 
schopných fotbalistů z něj tehdy 
odešla, svoji činnost ukončili i úspěšní  
funkcionáři - trenér Rys a prezident 
Červenka. Tým klesl do okresního 
přeboru, kde s více či méně úspěšnými 
výkony setrvává dodnes. Jeho 
podporovatelé a příznivci přitom 
doufají, že pod vedením Lukáše Krále 
naváže na úctyhodnou devadesátiletou 
historii a své diváky ještě mnohokrát 
příjemně překvapí.

Jiří Hála
tvůrce kroniky 

chabařovického fotbalu

Foto: 60. léta chabařovického fotbalu 
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NAŠI DOBROVOLNÍ HASIČI
Výjezdová jednotka vyjížděla od dubna 
k dnešnímu dni ke čtrnácti 
mimořádným událostem. Z toho 
k sedmi požárům, k šesti technickým 
pomocím a k jedné autonehodě. 
Jednotka zasahovala jak v našem 
katastru města, tak i mimo katastr.  
Všechny mimořádné události se obešly 
bez zranění našich členů.

Členové jednotky zároveň 
zabezpečovali požární dozor na 
Chabařovické pouti v obou dnech. Dále 
zajišťovali požární dozor na dalších 
společenských akcích a během léta 
budou pokračovat.

Ke konci školního roku proběhla 
ukázka a přednáška o naší výjezdové 
technice pro ZŠ Chabařovice. A ještě 
několik ukázek proběhne v průběhu 
srpna. 

Zároveň byla zapotřebí práce na naší 
technice, kterou provádíme celoročně, 
abychom měli techniku v dobrém 
stavu. Některé opravy si provádíme 
sami, ale kvůli větším opravám musí 
vozidlo do servisu. 

V červenci nám byla instalována do 
poslední garáže nová garážové vrata, 
která nám velice pomohou při našem 
výjezdu na mimořádnou událost. Od 
Nadace Agrofert jsme získali dotaci ve 
výši 50.000 Kč. Za dotaci jsme nakoupili 
dva kompletní zásahové obleky, dále 
jeden zásahový kabát. Tímto chceme 
poděkovat Nadaci Agrofert za 
poskytnutou dotaci našim hasičům. 

Dne 26. 7. 2023 v čase 13:00 – 13:01 
proběhla pietní akce jak na všech 
hasičských stanicích HZS, tak i u 
dobrovolných hasičů obcí. Uctili jsme 
památku zesnulého hasiče, který 
zahynul na cestě k požáru rodinného 
domu. Na cestě k zásahu havarovala 
hasičská cisterna z HZS Středočeského 
kraje, při které zahynul příslušník HZS 
ve věku 29 let. Čest jeho památce. 

Závěrem bych chtěl všem poděkovat za 
spolupráci.

Beneda Rudolf
velitel JSDH

Povinnosti 
řidiče - strojníka
Vozidla s přednostním právem 
jízdy, tedy třeba pod zapnutým 
modrými majáky, se musí řídit 
zákonem o silničním provozu jako 
všichni řidiči. Zákon však říká, co 
smí porušit, pokud spěchá 
k zásahu – jedná se o rychlostní 
limity, jízdy v pruzích, předjíždění či 
jízda křižovatkou a podobně. 
Zákon však nedává takzvanou 
absolutní přednost. Řidič musí být 
vždy dostatečně obezřetný, aby 
neohrozil bezpečnost provozu. 
Strojníci tak musí předvídat situaci, 
aby nedošlo ke kolizím třeba na 
křižovatkách. Důležitou roli hraje 
každá vteřina, to samozřejmě žene 
řidiče vpřed, na druhou stranu 
musí zároveň myslet na to, že veze 
k zásahu kolegy, musí je bezpečně 
dovézt, musí dojet včas a hlavně se 
vrátit v pořádku zpět na základnu a 
k rodinám. Velitel vozidla může dát 
rozkaz řidiči ke zpomalení jízdy 
i k zastavení vozidla, ale nemůže 
nařídit řidiči jet rychleji k zásahu. 
Řidiči absolvují pravidelně 
psychologické vyšetření u daného 
dopravního psychologa.  Dále se 
provádí pravidelné kondiční jízdy 
s danými vozidly.

Hledáme posily
Pokud máte zájem 

vstoupit 
kdobrovolným 

hasičům, můžete 
telefonovat na číslo 

725 066 514
nebo napsat 

na email: 
benedar@seznam.cz
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V MOTOAREÁLU BURÁCEJÍ MOTORY
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Motoclub F Chabařovice 
pořádal příměstský tábor
Dne 4. srpna proběhl poslední den 
letního příměstského tábora, který 
pořádal náš Motoclub F 
Chabařovice, ve znamení 
bodovaného tréninku (závodu). 
Můžeme konstatovat, že si celý 
týden všichni náležitě užili. Ráno 
probíhaly přípravy a opravy strojů, 
rozcvička, ranní rozprava, malý 
trénink, svačina, poté již nic 
nebránilo odmávnout první závod. 
V poslední den se jely kategorie C, 
B1, nově čtyřkolky, A a MX. Nejvíce 
byla zastoupena kategorie A, kde 
svedli závodníci napínavé boje o 
přední pozice. V kategorii MX byli 
ostřílení jezdci, kteří předvedli 
rychlou jízdu plnou skoků. Nová 

kategorie čtyřkolek byla úžasná 
podívaná, kde jezdci předvedli 
rychlý průjezd zatáček s mnoha 
smyky. Kategorie B1 byla plná 
nováčků, ti ukázali, co vše se dá 
naučit za týden. Naši nejmenší v 
kategorii C jsou prostě šikovní 
motorkáři. Nejlepší jezdci byli 
ohodnoceni poháry a všichni 
dostali originální medaile. Závěrem 
můžeme jen říct: „Motorky jsou 
naše srdeční záležitost.“

Všem moc děkujeme, za klub 
Martin Fridrich, Jiří Gebert, Přemek 
Nechuta, Matyáš Nečas, Tomáš, 
Markéta Nechutová.

Martin Fridrich

Světové hvězdy v Chabařovicích. 
Plochodrážní ovál hostil v sobotu 
26. srpna závody mezinárodního 
mistrovství České republiky ve 
flattracku (čili americké ploché 
dráze) a ve startovním poli se sešla 
elita. 

Hlavním lákadlem byl Sammy Halbert 
(č. 7), legenda amerického flattracku, 
v „souboji titánů“ se mu postavili dva 
aktuálně nejrychlejší světoví jezdci 
Ervín Krajčovič a Ondřej Svědík. 
„Vítězem hlavní kategorie F1 se stal po 
velmi napínavé finálové jízdě Ervín 
Krajčovič. Nejprve ale vedl Sammy 
Halbert, několikrát se vystřídali na 
svých pozicích a bojovali až do 
poslední chvíle. Třetí skončil Svědík,“ 
popsala boj o medaile Jiřina Šifaldová 
ze Speedway Clubu Chabařovice. 
Halbert tvrdil: „Nikdy předtím jsem 
v Česku nebyl, je to tady milé. A trať 
hezká, pěkně se mi na ní závodilo.“ 
Hvězdy doplnil Oliver König (č. 52), 
účastník mistrovství světa superbiků. 
V silné konkurenci obsadil šesté místo.

Petr Bílek

Americká legenda flattracku 
i česká esa závodily v Chabařovicích

Letošní sezonu drift car jsme začali v 
chabařovickém motoareálu až v 
polovině sezony. 
Před prvním závodem v květnu jsme 
auto zkoušeli a po dvaceti sekundách 
nám „odešel“ motor, takže jsme museli 
shánět jiný a samozřejmě ho do 
automobilu opět vpravit a upravit k 
typu našeho automobilu. Ale přesto 
jsme to nevzdali a několik závodů jsme 
odjeli. I když byla letos velká účast 
závodních automobilů na závodech, 
který se účastníme, což jsou Drift Days 
Champions a Drift Corporation, dostali 
jsme se i do kategorie Buttle. Motoclub 
F Chabařovice zastupuje Martin 
Fridrich.

Martin Fridrich

Motoclub se 
účastní i sezony 
v driftech    



Úspěchy mladých jezdců na motorkách
Chabařovické motocyklové naděje 
zažily v červenci úspěšné 
mezinárodní mistrovství České 
republiky a přebor České republiky v 
endurosprintu v Brankách na Moravě. 
Výsledky - 85 ccm: 2. místo Barbora 
Čmochová, 3. Tomáš Veselý, 4. Tereza 

Nechutová, 5. Petr Klaus; 65 ccm: 
3. Lukáš Beneda; 50 ccm: 7. Vladimír 
Bartoš. V srpnu se děti zúčastnily na 
MMČR a PČR endurosprint 
přípravného podniku na MX trati 
v Dobřanech. A zase jsme přivezli 
úžasné poháry. Výsledky - 85 ccm: 

1. místo Barbora Čmochová, 2. Tereza 
Nechutová; 50 ccm: 4. místo Vladík 
Bartoš. Vždy startovaly děti z 
dětského Motocrossu Chabařovice 
pod vedením Martina Fridricha 
a trenéra Přemka Nechuty.

Martin Fridrich

11

CHABAŘOVICE

Máme mistra na americké ploché dráze
Dětský motocross při Motoareálu Chabařovice se pyšní úspěchem na poli mezinárodního mistrovství 
České republiky ve flattracku (americká plochá dráha). Jedenáctiletý Matěj Gebert si dojel pro mistrovský 
titul v sérii závodů ve třídě FT Junior.

Martin Fridrich

Matěj Gebert
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ZAČÁTEK ŠKOLNÍHO ROKU 
V ZÁKLADNÍ UMĚLECKÉ ŠKOLE

světově uznávanými českými 
choreografy a tanečníky Filipem 
Staňkem a Šimonem Kubáněm. Oba si 
pro naše tanečnice připravili krásné 
workshopy, dívky si vyzkoušely mnoho 
nového a zajímavého. 

Také jsme obměnili sklad kostýmů, 
který stále rozšiřujeme, bylo zapotřebí 

Školní rok jsme pomyslně odstartovali 
soustředěním tanečního oboru, které 
se konalo ve Starých Splavech. Zde 
jsme strávili sedm dní, během kterých 
děti trénovaly taneční prvky, 
prohlubovaly techniky, zlepšovaly svou 
kondici. Také se soutěžilo v týmech a 
bojovalo o nejlepší tým. Letošní 
soustředění se konalo na téma 
„Nadpřirozené bytosti“, tímto směrem 
byly také připraveny hry a doprovodný 
program. Celý týden jsme zakončili 
představením a diskotékou. 

Hned se startem školního roku se 
musíme rychle aklimatizovat, protože 
již v září nás čeká několik vystoupení. 
„Zažít Skorotice jinak“ a zahradní 
slavnost Domu pokojného stáří sv. 

Ludmily, to jsou naše první 
vystoupení v novém školním 
roce. 

Od ledna jsme zapojeni do projektu 
Evropské unie a ministerstva školství 
OP JAK (Operační program Jan Ámos 
Komenský). Tento projekt nám umožnil 
mnoho kreativních a inovativních 
možností ve výuce. Školní orchestr 
Chabakus a taneční obor zažily v druhé 
polovině školního roku mnoho 
zajímavého. V tanci jsme se setkali se 

Příměstský tábor Putování za fantastickými zvířaty
Druhý týden v srpnu pořádala Základní 
škola Chabařovice příměstský tábor. 
Letošním tématem bylo Putování za 
fantastickými zvířaty. Děti ve věku 5-11 
let byly rozděleny do 4 týmů a během 
týdne plnily úkoly, které je na konci 
dovedly k odchycení „fantastických 
zvířat“. Kromě sportovních a 
kreativních aktivit v okolí školy jsme 
také podnikali výlety. Navštívili jsme 
hřiště na Severní Terase, zábavní 
centrum Cirkus park, zámecký park 
a Regionální muzeum v Teplicích 
s výstavou rekvizit z filmů o Harrym 
Potterovi. Ve čtvrtek nás odpoledne 
povozili chabařovičtí hasiči na 
záchranném člunu po koupališti a v 
pátek jsme se rozloučili v Přestanově 
nad fotbalovým hřištěm slavnostním 
piknikem s předáváním diplomů. 
Hospůdka Na koupališti se postarala 
o výborné obědy a svačiny. Děkujeme 
za spolupráci všem rodičům a dětem 
za jejich účast a budeme se těšit 
v dalších letech. 

Hedvika Kosová a Marie Mužíková

ZÁKLADNÍ ŠKOLA CHABAŘOVICE
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kostýmový fundus oživit. V závěru 
minulého školního roku jsme totiž měli 
velké společné závěrečné vystoupení 
všech žáků tanečního oboru, takže 
jsme museli mít pro každého 
účinkujícího kostým třeba i na tři 
choreografie. Taneční obor má 
150 žáků a ti všichni vystoupili 
v Severočeském divadle opery a baletu. 
Před vyprodaným hledištěm předvedly 
dívky krásná vystoupení doplněná 
světelnou technikou, kterou nám 
divadlo poskytlo. Po letech 
vystupování v Kulturním domě 
Chlumec, který nám je už „malý“, to 
bylo úplně něco jiného. Protože naše tři 
vyučující tance jsou někdejšími členky 
baletu tohoto divadla, byla to pro nás 
velká výzva a také krásný pocit dovést 
děti na takovou úroveň, kdy nastal čas 
odhodlat se vystoupit v divadle. Ač to 
byl velmi náročný den, děti i my jsme si 
ho moc užili. V archívu regionální 
televize Ústecko si můžete pustit 
reportáž z tohoto dne, odkaz najdete 
na webu školy. 

Školní orchestr Chabakus má za sebou 
perný školní rok, který vygradoval ve 
velice nabitém závěru sérií 11 koncertů 
po celém severu Čech, což by během 
pár měsíců bylo vlastně úctyhodné i na 
dospělou komerčně fungující kapelu. 
Tento zápřah nejen že děti neodradil, 
ba naopak, ve všem tomto shonu došlo 
ještě k tomu z daleka nejzásadnějšímu, 

a sice pobytu Chabakusu v nahrávacím 
studiu. Týden jsme „okupovali” studio 
Macac v krásném prostředí Českého 
rozhlasu Sever a vytvářeli naši první 
regulérní desku. Nahráli jsme několik 
převzatých písní, a dokonce i jednu 
naši vlastní autorskou skladbu. V 
průběhu léta se dotahuje veškerá 
postprodukce, grafika a výroba 
samotného nosiče. Na podzim pak 
chystáme výroční koncert 
v Severočeském divadle opery a baletu, 
který bude spojen se křtem chystané 
desky. Spolu s orchestrem vystoupí 
řada hostů a my se již teď moc těšíme. 
Nejen na koncert samotný, ale také na 
vás všechny v hledišti!

Výtvarný obor trávil poslední dny 
školního roku v Domu pokojného stáří 
sv. Ludmily, kde žáci společné s paní 
učitelkou malovali zdi vstupní chodby. 
Chodby nyní zdobí dva stromy a 
motýlci v různých barvách. Část žáků 
vystavovala svá díla v prostorách 
kavárny a přilehlých chodbách 
Severočeského muzea Ústí nad Labem. 
Výstava na téma příroda trvala do 
konce června.

„Okouzlení klavírem“, to je festival 
mladých klavíristů, který se 
každoročně pořádá v různých 
zákoutích Ústeckého kraje. Letos akci 
zaštítila ZUŠ Litoměřice. Přehlídka, 
dílny a workshopy se konaly v krásných 
prostorách Weiserova domu a hrálo se 

na krásný nový klavír značky Yamaha, 
který město Terezín dostalo jako dar ze 
zahraničí. Na festival celkem zavítalo 
111 klavíristů, naši školu 
reprezentovalo celkem 12 žáků, každý 
z nich zahrál krásné skladby, které byly 
oceněny velkým potleskem. 

Od září přivítáme ve svých řadách nové 
pedagogy. Michal Šporcl – hra na 
klarinet a saxofon -  zastoupí některé 
hodiny Zuzany Čajkové, která dává 
přednost aktivní hře v orchestru 
Severočeské filharmonie. Pro velký 
zájem o hru na bicí nástroje jsme ke 
stávajícímu učiteli Romanu Hassemu 
přijali druhého vyučujícího Matěje 
Parpela, který je posluchačem teplické 
konzervatoře. Po letech působení na 
naší ZUŠ odchází do zaslouženého 
důchodu bývalá ředitelka a učitelka hry 
na klavír Jiřina Deimlingová, novou 
paní učitelkou bude Valeria Trubchak. 
Paní Deimlingové přejeme hodně štěstí 
a zdraví do dalších let. 

T. Karešová
J. Straněk

Dívky, které se s disko formací 
probojovaly na mistrovství světa 
v tanci pořádaném v Budapešti, 
jely na čtyřdenní pobyt vlakem.

„Byl to pro nás nezapomenutelný 
zážitek, bohužel s hořkou 
příchutí úrazu během finálového 
tance. Ale i přesto jsme nakonec 
skončily na 3. místě.  Kromě 
zážitku z velké mezinárodní 
soutěže jsme načerpaly i mnoho 
krásného z Budapešti samotné. 
V nádherném historickém městě 
jsme byly všechny poprvé. 
Dívkám patří velká gratulace a 
zraněné Markétce se koleno, 
doufejme, brzy uzdraví.“

T.  Karešová

www.zuschabarovice.cz www.facebook.com/zuschabarovice
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Cesta za pohádkou
Někdo si možná ještě vybaví text 
písničky z bývalého televizního pořadu 
pro děti Rozmarýnku. I dnešní děti 
milují pohádky, a přestože mají své 
oblíbené pohádkové hrdiny, kteří 
vystupují v současných moderních a 
novelistických pohádkách a příbězích 
(většinou z filmové tvorby), je třeba je 
seznamovat i s naším kulturním 
dědictvím, a tím jsou také pohádky 
klasické. Proto se děti z naší školky 
vypravily na konci května na výlet do 
Pohádkového muzea v Duchcově, 
kterým je prostřednictvím holčičky 
Aničky provedli herci Divadla M. Na děti 
tu, kromě pohádkových příběhů, 
dýchla i atmosféra starých časů – 
vyzkoušely si, jak se dříve sedělo 
v dřevěných lavicích „čarodějnické 
školy“, seznámily se i s předchůdci 
současného vybavení  moderních 
domácností, jako byly např. necky 
nebo valcha, a také se ocitly na chvíli 
na vodnické svatbě, kde zazpívaly 
nevěstě a ženichovi pohádkovou 
písničku „O Šípkové Růžence“. A koho 
prohlídka náležitě vyčerpala, mohl si 
na zahrádce muzea dát svačinku 
a ochutnat pravý domácí mošt. 

Na památku děti dostaly pohádkovou 
malovánku, a když druhého dne znovu 
dorazily do školky, čekala na 
středňáčky a předškoláčky ještě další 
pohádka, a to hudební v podání 
pedagogů a žáků ZUŠ v Chabařovicích. 
Během ní si poslechly krásný zpěv i 
zvuk různých hudebních nástrojů a 
zazpívaly si známé lidové písničky. V 
taneční přípravce si zatančily na hudbu 
z CD a ve výtvarné třídě vytvořily 
obrázek podle vlastní fantazie. Na 
cestu děti dostaly letáček pro rodiče s 
nabídkou různých uměleckých oborů 
otevřených od září 2023 pro děti od 
5 let a už teď mnoho dětí prostředí ZUŠ 
nadchla a rozhodly se vyzkoušet 
některý z uměleckých směrů.

kolektiv MŠ Chabařovice
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„Pojďte s námi do pohádky, projdeme se pamětí,
naše staré kamarády nehodíme do smetí.“

„Ty jsi, bráško, ještě malý, nemůžeš je všechny znát.“
„Ale až je všechny poznám, budu je mít také rád.“

Dětský den 
nadvakrát

Ne nadarmo se říká:  „Co se v mládí 
naučíš, ve stáří jako když najdeš.“ A my 
jsme se o tom přesvědčili na vlastní oči. 
Naši předškoláčci ze třídy Berušek totiž 
slavili v měsíci červnu MDD dvakrát. 
Nejprve se svými mladšími kamarády 
z ostatních tříd na školní zahradě, kde 
nechyběl kromě jiného ani skákací 
hrad, hrátky s vodou, sladké mlsání, 
drobné dárečky, diplomy, medaile 
a domácí jahodová zmrzlina, kterou 
pro všechny děti vytvořily hodné paní 
učitelky za třídy Kytiček. A podruhé? 
Přijali pozvání do Domu pokojného 
stáří sv. Ludmily Chabařovice, kde si 
pro ně personál DPS spolu se seniory 
připravil na dvoře spoustu sportovních 
disciplín s odměnami, u kterých si děti, 
ale i klienti procvičili obratnost, 
rychlost a zručnost např. při 

slalomovém běhu, shazování 
kuželek, skládání puzzlíků apod. 
A nutno dodat, že nás některé 
babičky a někteří dědečkové svojí 
vitalitou opravdu překvapili. Děti 
zase pomáhaly s obsluhou (třeba při 
nošení nápojů) a na závěr všem 
předvedly krátké hudební pohádkové 
vystoupení za doprovodu flétny a 
dětských hudebních nástrojů. Jelikož 
už to bylo poslední společné setkání 
před nástupem dětí do školy, předali 
jsme si navzájem obrázky, dárečky, 
popřáli krásné prázdniny a dohodli 
se opět na společném setkávání 
příští školní rok. Milé babičky a milí 
dědečkové, těšte se na nové dětské 
usměvavé tvářičky a ať vás i nadále 
provází elán a životní optimismus!

kolektiv MŠ Chabařovice



O tom, že něco hezkého skončilo, ale zároveň na nás něco 
dalšího hezkého zase čeká …
Rozloučení se školním rokem začalo u 
nás v MŠ už na začátku června 
„Rozloučením s předškoláky“ v 
odpoledních hodinách v KD Zátiší. 
Původně se měla akce uskutečnit 8. 6. 
na školní zahradě, ale zradila nás 
Medardova kápě, která přeci jen 
čtyřicet dní kape, a tak jsme se nakonec 
v pláštěnkách museli přesunout do 
budovy. Nejprve všechny děti ze školky 
zhlédly muzikálovou pohádku Divadla 
M „Princezna Abecedka“ a po 
představení se předškoláci ze třídy 
Berušek za doprovodu klavíru 
básničkami a písničkami rozloučili se 
všemi kamarády, paními učitelkami 
a asistentkami ze školky a pak už pěkně 
podle abecedy proběhlo „Pasování 
předškoláků“. Tentokrát se zhostil 
úkolu sám pan král a vzal si na to pěkně 
dlouhý meč. Paní ředitelka děti tzv. 
„ošerpovala“ a spolu s paní starostkou 
pronesly obě k rodičům a dětem 
krátkou řeč. Paní učitelky dětem také 
poblahopřály a předaly jim květiny 
a tašky plné dárečků. A nechyběla ani 
fotografie na památku. Divadlo M 
z Duchcova se však s námi ještě 
neloučilo, neboť přijelo na školní 
zahrádku ještě jednou, a to s posledním 
ze tří divadelních představení 

z projektu o zdravém životním stylu 
„Cepík“, zaměřeným na zdravý pohyb, 
s názvem „Cirkus“, a tak si děti mohly 
vyzkoušet, jaké to je skotačit v 
pomyslné manéži jako šelmy nebo 
artisté, a odnesly si domů letáčky, 
magnetky a do každé třídy Cepíkovu 
stolní hru. Úplně posledním 
rozloučením se školním rokem 2022 až 
2023 bylo interaktivní vystoupení 
živých koziček, které se uskutečnilo pro 
děti, jejich sourozence a rodiče 20. 6. na 
školní zahradě. I když nás pro změnu 
sužovalo velké vedro a technika 
nefungovala tak, jak by měla, dozvěděli 
jsme se i přesto plno zajímavostí ze 
života těchto tvorů, se kterými 
majitelka přicestovala až z Moravy. 
Tři kozí kamarádky, které si zahrály 

také ve filmu a získaly řadu ocenění, 
předvedly mimo jiné dokonce i taneček 
na střeše osobního auta chovatelky a 
během přestávek se nechaly od dětí 
pohladit, nakrmit a provést zahradou. 
Děti si s sebou odnášely domů z 
představení knížku nazvanou „Kozí 
kalendář“ a maminky si zase mohly 
zakoupit nějakou tu parádu vyrobenou 
z kozí vlny. Velký dík patří všem 
mladým, neohroženým a ochotným 
tatínkům, kteří se starali o bezpečí 
zvířat i dětí a pomáhali majitelce 
s organizací, a také všem rodičům a 
dětem, kteří i přes převládající tropické 
počasí vydrželi na akci až do konce.

kolektiv MŠ Chabařovice
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Všechny školou povinné děti se 
v Chabařovicích až do roku 1910 učily 
bez ohledu na národnost výhradně 
německy. Historicky první česká lidová 
škola v Chabařovicích vznikla v roce 
1910. Dne 1. listopadu 1902 byla 
chlapecká lidová škola 
(Knabenvolksschule) sloučena 
s chlapeckou občanskou školou 
(Knabenbürgerschule). Ředitelem byl 
Johann Weiß, který následně převzal 
také vedení dívčí lidové školy 
(Mädchenvolksschule). Počátkem 
školního roku 1904-05 byla pod jeho 
vedením nově otevřena dívčí občanská 
škola (Mädchenbürgerschule). 
Prostory byly získány opět přístavbou 
(zahájeno 1902) na dosavadní školní 
budovu. Přístavba hrazená ze zdrojů 
města stála 30.088 florinů 68 krejcarů 
rakouské měny. Projekt pocházel od 
inženýra Lasseka. Tím však zanikla 
dosavadní školní zahrada. Město proto 
založilo novou školní zahradu naproti 
škole mezi domy 417 a 532. U školní 
zahrady vzniklo také dětské hřiště.

Po smrti vrchního učitele Weiße dne 
23. února 1910 rozhodla Zemská školní 
rada v roce 1911, že chlapecká lidová 
škola zůstane s chlapeckou občanskou 
školou pod jedním vedením ředitele 
Karla Rindta. Dívčí lidová škola se 
sloučila s dívčí občanskou školou a 
dostala také jedno vedení. Ředitelem 
byl jmenován chabařovický učitel 
Josef Abel, narozený 3. března 1858 
v Horšovském Týnu u Domažlic. Před 
vypuknutím první světové války ve 
školním roce 1913-14 měla chlapecká 
lidová škola 434 žáků, dívčí lidová 
škola 438 žákyň, tedy 872 dětí. 
Chlapecká občanská škola měla 224 
žáků, dívčí občanská škola 170 žákyň, 
tedy 394 dětí. Celkem chodilo 
v Chabařovicích v daném roce do škol 
1266 dětí (29 tříd). To byl (a asi navždy 
zůstane) rekord v historii Chabařovic.

O vzniku první české školy 
v Chabařovicích se píše v Pamětní 
knize III (Gedenkbuch III) následující: 

„České národní hnutí, které se 
v Čechách šíří v posledních 

třiceti letech, nezůstalo bez následku 
ani pro Chabařovice.  Dne 16. září 1910 
došlo v Chabařovicích k založení první 
jednotřídní české lidové školy, která je 
umístěna v pronajatém lokále domu č. 
419 ve Střelecké ulici (dnes ulice Marie 
Kršňákové). Učitelem a ředitelem se 
stal Ferdinand Knapek.“ Dalším 
učitelem byl pan Pyšna. Podle sčítání 
lidu z 31. prosince 1910 žilo 
v Chabařovicích 6151 obyvatel v 502 
domech. Z 6151 obyvatel Chabařovic 
bylo v daném roce 5488 Němců a 663 
Čechů. Až do vzniku české školy 
povolovaly německé školy českým 
dětem výuku v českém jazyce dvě 
hodiny týdně. Od roku 1895 do roku 
1905 byly podány tři žádosti o založení 
české školy v Chabařovicích. V roce 
1905 byla podána žádost o zřízení 
české školy, kterou podepsalo 104 
žadatelů se 180 dětmi. Boj o českou 
školu se neobešel bez represálií typu 
propouštění z práce nebo výpovědi 
z bytů. Ze 104 žadatelů vytrvalo pouze 
58. Zřízení české menšinové školy 
v historicky německojazyčné obci byl 
tedy celkem boj. Než však 
chabařovické Němce a úřady 
monarchie odsoudíme, tak si sáhněme 
každý do našeho vlastního svědomí. 
Bylo by dnes vůbec možné zřídit 
si někde vlastní novou školu 
s kompletní výukou v menšinovém 
jazyce pro menšinu XY, která by 
předložila petici se 104 podpisy? 
Jaký by byl asi odpor dnešních úřadů 
a obyvatelstva proti zřízení školy pro 
menšinu XY, která by přišla dobrovolně 
do obce za prací u nějakého velkého 
zaměstnavatele (např. těžařská firma), 
odmítala by se ale učit česky, nechtěla 
by se integrovat do většinové 
společnosti a zakládala by si zde 
paralelní struktury?

Po 2. světové válce napsal Jaroslav 
Kozlík, narozen r. 1893 v Chabařovicích 
jako syn českého kováře, do Pamětní 
knihy III první zápisek v českém jazyce. 
Tam o boji o českou školu uvedl mimo 
jiné následující: „Jediná česká škola 
v ústeckém okrese do roku 1910 byla 
v Krásném Březně. V teplickém okrese 

byly české školy v Trnovanech, 
v Sobědruhách u Teplic a v Teplicích. 
Němečtí majitelé domů 
v Chabařovicích vypovídali zvláště 
v letech 1908-1910 české nájemníky, 
kteří žádali českou školu, z bytů. 
V tomto okamžiku pomohlo ústředí 
Národní jednoty severočeské v Praze 
a zakoupilo dům č. p. 380 v Chlumecké 
ulici pro 11 nájemníků, odkud chodilo 
do české školy 41 dětí. I čeští majitelé 
domů uvolňovali byty pro české 
nájemníky.“

V roce 1918 měla česká lidová škola 
pod vedením Ferdinanda Knapka již tři 
třídy. V roce 1919 přibyla čtvrtá a pátá 
česká třída. S počátkem roku 1920-21 
byla otevřena smíšená česká občanská 
škola, která měla zpočátku dvě třídy, a 
jejím ředitelem byl Josef Tvrzký. České 
školy v Chabařovicích navštěvovaly 
také děti z okolních obcí. Čtvrtá a pátá 
třída české lidové školy stejně jako obě 
třídy smíšené české občanské školy 
byly provizorně umístěny v budově 
německé lidové a občanské školy. 
Většina česky mluvících dětí po vzniku 
Československa postupně přecházela 
do školy s výukou v češtině. Ve 
školním roce 1920-1921 bylo v 
Chabařovicích celkem již 7 českých 
tříd. Pro srovnání, v témže školním 
roce bylo v Chabařovicích ještě 20 tříd 
pro německy mluvící děti. Dne 1. ledna 
1921 ředitel Josef Tvrzký z Chabařovic 
odešel. Na jeho místo ředitele české 
smíšené školy nastoupil Stanislav 
Skorpil. 

Ve školním roce 1923-24 byl Stanislav 
Skorpil přeřazen do Bíliny. Na jeho 
místo ředitele české smíšené školy 
nastoupil Kaspar Mach narozený 
18. prosince 1890 v obci Horní Láz. 
V roce 1924 odešel ředitel české lidové 
školy, pan Ferdinand Knapek, na nové 
místo do Karlových Varů. Na jeho 
místo v Chabařovicích nastoupil Josef 
Simín. Vznikla také česká hospodářská 
škola. Dne 13. července 1924 rozhodla 
městská rada  ohledně pozemku pro 
stavbu české školy následovně: „Město 
a německá obecní školní rada 
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Foto: Náměstí a původní německá 
škola, otevřená 24. září 1876

Foto: Česká obecná a občanská 
škola, otevřená 15. dubna 1929

poskytnou bezplatně potřebné 
stavební pozemky č. 364/1 a 363 na 
stavbu české školy s podmínkou, že 
ujednání obsažená ve smlouvě budou 
také skutečně dodržena.“ Původně 
měla stát nová česká škola na místě 
školního hřiště „německé“ školy (vedle 
haly směrem k rybníkům). Nedostala 
však stavební povolení, proto byl 
vybrán pozemek podél nově 
zasíťované ulice mezi Přestanovskou 
a Chlumeckou ulicí.

V roce 1923 - 24 odešli oba ředitelé 
místních německých škol Karl Rindt 
a Josef Abel do důchodu. Jejich 
nástupci byli Ferdinand Wenzel 
(chlapecká lidová a občanská škola) 
a Hermine Hořejší (dívčí lidová a 
občanská škola). Druhá jmenovaná 
se narodila 13. května 1883 ve Vídni. 
Ferdinanda Wenzela nahradil od 1. září 
1926 Hugo Michalek. Ve školním roce 
1924 - 25 bylo v Chabařovicích 
17 německých tříd a 9 českých tříd. 
Jedním ze známých absolventů 
chabařovické německé školy 
v předválečné době byl známý malíř 
Theo Braun. Narodil se zde 
24. prosince 1922, studoval 
v Drážďanech a ve Vídni. Vystavoval po 
celém světě. Proslavila se také Emmy 
Loose narozená 21. ledna 1914 
v Chabařovicích. Stala se nejprve 
zpěvačkou městského divadla 
v Hannoveru. Později zpívala ve státní 
opeře ve Vídni.

Dne 25. září 1927 byl položen základní 
kámen ke stavbě české školy (obecná 
a občanská). Dne 15. dubna 1929 byla 
nová česká škola otevřena pro 
vyučování. Slavnostní otevření se však 
uskutečnilo až o hlavních prázdninách 
za účasti veškerých českých spolků. 
Místní chabařovičtí Němci se asi dívali 
na monumentální českou školu, která 
byla velkoryse postavena za státní 
peníze pro méně jak čtvrtinu obyvatel 
města, s určitou závistí a hořkostí. Při 
zasedání městského zastupitelstva 
dne 22. července 1929 bylo 
rozhodnuto také o novém 
pojmenování ulic. Silnice u nové české 
školy byla pojmenována Masarykova 
ulice (Masarykstraße).

Pozemky školního hřiště německé 
školy, které město darovalo v roce 
1924 původně ke stavbě české školy, 
dostalo zpět od ministerstva pro 

veřejné práce až v roce 1933. Stalo se 
tak ale s podmínkou, že pozemky 
smějí být tři dny v týdnu používány ke 
sportovním účelům pouze spolky a 
školami, které používají 
československý jazyk. V roce 1935 je 
zmíněno, že v době hospodářské krize 
ještě 21. listopadu bylo vidět děti, 
které šly do školy bosy, bez bot. Začal 
narůstat počet dětí, které jejich 
nezaměstnaní rodiče neposílali do 
školy, neboť neměli na oblečení, boty 
a jídlo. Dne 1. října 1935 byl pod 
vedením Karla Ulbricha, profesora 
a pokladníka zdejší Chabařovické 
městské spořitelny (Sparkassa), 
zahájen kurz českého jazyka, kterého 
se účastnilo 100 mužů a 81 žen. Kurz se 
konal v prostorách německé chlapecké 
školy. V roce 1936 navštěvovalo zdejší 
mateřskou školku 66 dětí. Dívčí 
německou lidovou školu 185 dívek, 
německou občanskou školu 162 dívek. 
79 z nich mělo nezaměstnané rodiče. 
Výuka českého jazyka na německých 
školách nebyla povinná, ale přesto ji 
navštěvovalo 236 žákyň dobrovolně. 
Německou chlapeckou lidovou a 
občanskou školu navštěvovalo 213 
chlapců. 74 žáků mělo nezaměstnané 
rodiče. Většina německých chlapců 
navštěvovala dobrovolnou výuku 
češtiny. Kronikář píše, že žádal také 
zástupce české školy o statistická data 
o počtu žáků, ale jejich vydání mu bylo 
odepřeno.

To už se blížíme k posledním zápiskům 
týkajícím se českého a německého 
školství v Chabařovicích před tragédií 
let následujících. Velkým spojovacím 
prvkem Čechů a Němců byl prezident 
Masaryk, který zemřel 14. září 1937. 
Dne 18. září 1937 se v Chabařovicích 
uskutečnila velká smuteční akce 
k uctění památky T. G. Masaryka, které 
se zúčastnilo více jak 4000 osob české 
a německé národnosti. Pod vedením 
ředitele německé školy Michaleka také 
němečtí žáci uctili smrt prezidenta 
zpěvem československé státní hymny 
v němčině. Byla to asi poslední chvíle, 
kdy došlo k velkému sepětí obou 
národností v Chabařovicích.

Rok 1938 byl již ve znamení blížící se 
katastrofy, radikalizace a otevřené 
konfrontace. Znamenal dočasné 
uzavření českých škol a začátek konce  
německých škol. S počátkem české 
mobilizace, která byla v Chabařovicích 

ohlášena 24. září 1938 ve 12 hodin, 
přestaly děti chodit do škol. V noci 
z 8. na 9. října 1938 opouští česká 
státní policie a četnictvo město 
Chabařovice. Město opustili také 
všichni čeští úředníci, s nimi část 
českých obyvatel a Židé. Dne 9. října 
1938 očekávalo obyvatelstvo německý 
Wehrmacht. Ředitel německé školy 
Michalek, který byl k soužití s Čechy 
přátelský, byl odvolán a nahrazen 
nacistou Hierschem. Německá 
občanská škola byla přesunuta do 
prostor české školy. Německá lidová 
škola zůstala v dolní budově školy. 
České školy byly zrušeny. Děti Čechů, 
kteří v Chabařovicích zůstali, 
navštěvovaly od té doby německé 
školy. Dne 1. září 1939 si udělala 
německá policie služebnu v přízemí 
lidové školy v Chabařovicích. Od 9. září 
1939 využíval část přízemí školy 
hospodářský úřad shromažďující 
zásoby pro účely války. V roce 1940 
přišlo do Chabařovic 600 Němců 
z Rumunska z území, které bylo 
postoupeno Sovětskému svazu podle 
paktu Molotov-Ribbentrop. Byli 
ubytováni v budově německé školy 
naproti radnici. Později v roce 1944 
sloužila škola také jako ubytování pro 
německé utečence z Chorvatska. Tím 
končí zápisky o školství v Pamětní 
knize III města Chabařovice.

Karel Prošek
Zdroj: Pamětní kniha III, Dějiny 
města Chabařovice
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Vážení spoluobčané,

informujeme Vás o dění v našem městě 
a o činnosti strážníků městské policie 
za období od 16.05.2023 do 31.07.2023. 

Květen 2023
Městská policie eviduje od 
16.05.2023 do 31.05.2023 celkem 62 
událostí různého druhu, kdy za 
uvedený měsíc bylo strážníky řešeno 
celkem 37 různých přestupků a ve 
dvou případech byla poskytnuta 
první pomoc.
Dne 21.05.2023 v čase 21:49 hod. byl 
hlídce MP oznámen opilý muž v ul. 
V Aleji, který leze do vozidla. Na místě 
byl hlídkou zjištěn dotyčný muž, který 
seděl u vozidla v podnapilém stavu. 
Hlídce MP Uvedl, že chce jen z vozidla 
vyndat cigarety a jde domů. Muž byl 
hlídkou vyzván, aby vzhledem ke stavu 
neřídil. Bylo mu pomoženo vstát ze 
země, za přítomnosti hlídky bylo 
uzamčeno vozidlo a poté muž odešel 
směrem domů. 

Dne 22.5.2023 v čase 18:57 hod. přijala 
hlídka Městské policie Chabařovice 
oznámení od PČR Chlumec s žádostí 
o součinnost, kdy jim oznamovatel 
nahlásil, že u nich v domě, 1. patro, 
ulice Náměstí 9. května má ležet v bytě 
žena a volat o pomoc. Paní je zhruba 
ve věku osmdesáti let. Hlídka městské 
policie okamžitě po oznámení vyjela 
na místo události, kdy před domem 
v ulici Náměstí 9. května čekal na 
hlídku oznamovatel, který hlídku 
doprovodil do 1. patra. Hlídka se 
pokoušela s ženou mluvit, kdy na 
otázku, co se stalo, žena odpověděla, 
že upadla. Na další otázku, zda ji něco 
bolí, žena odpověděla, že záda a necítí 
nohy. Na další otázku, zda se uhodila 
do hlavy, žena odpověděla, že ne. 
Hlídka se snažila ženu uklidnit a 
poprosila jí, ať se co nejméně hýbe, 
že pomoc je již na cestě. Z důvodu, 
že žena měla v zámku klíče, nešlo se do 
bytu nijak dostat. Okna z ulice měla 
žena zavřená. Na místo proto byly 
přivolány přes operační HZS ÚK JSDH 
Chabařovice a RZS ÚK. HZS ÚK se 

k ženě dostal za pomocí žebříku, 
kdy jeden z hasičů vylezl do 
1. patra a otevřel okno. 

Následně byl otevřen byt, kdy se k ženě 
dostala záchranná služba. Po 
zhodnocení situace doktorem byla 
žena převezena do Masarykovy 
nemocnice. 

Dne 23.05.2023 v čase 00:16 hod. bylo 
přijaté oznámení, kdy oznamovatelka 
nahlásila, že má v hospodě muže, který 
je opilý, spadl a nemůže se sám 
zvednout. Má zhruba 140 kg. Hlídka MP 
proto požádala hlídku PČR o 
součinnost. Po přijetí hlídek na místo 
již muž seděl na židli. Hlídkou MP byl 
vykázán a poslán domů. Po průběžné 
kontrole muž spatřen u domu na 
Husově náměstí 11, jak zachází do 
vchodu.

Dne 28.05.2023 v čase 18:40 hod byla 
hlídce městské policie nahlášená 
olejová skvrna od ulice U Haly přes ulici 
V Aleji  ke hřbitovu. Při kontrole hlídkou 
MP byla věc ihned předána 
příslušníkům HZS a JSDH, kteří 
provedli sanaci. 

Dne 31.05.2023 v 10:55 hodin bylo 
hlídce městské policie telefonicky 
oznámeno, že se v DPS Chabařovice 
nemůžou dozvonit od ranních hodin na 
svou sousedku, která bydlí vedle v 
bytě. Hlídka ihned vyrazila na místo, 
kdy po odemčení bytu náhradním 
klíčem bylo zjištěno, že sousedka je 
zcela v pořádku, jen neslyšela zvonek 
z důvodu hlasité televize. Paní byla 
v pořádku a nevyžadovala žádné 
lékařské ošetření nebo pomoc.

Červen 2023
Městská policie eviduje od 
01.06.2023 do 30.06.2023 celkem 93 
událostí různého druhu, kdy za 
uvedený měsíc bylo strážníky řešeno 
celkem 33 různých přestupků 
a ve třech případech byla poskytnuta 
první pomoc.

Dne 01.06.2023 v čase 00:58 hod. 
přijala hlídka Městské policie 
Chabařovice telefonické oznámení na 
pevnou linku od dispečinku RZS ÚK 
s žádostí o okamžitý výjezd do ulice 
V Aleji v Chabařovicích, kdy si 
oznamovatel stěžuje na dušnost. 
Jedná se o byt v 1. patře. Hlídka 
okamžitě vyjela na místo události, kdy 
na místě byla do několika minut. Při 
vstupu do bytu viděla ležet muže 
staršího věku na posteli. S hlídkou 
komunikoval, chtěl otevřít okno. Hlídku 
následně poprosil, zda by mu mohla 
sbalit pár věcí do modré igelitové tašky, 
kterou má pod televizí. Jednalo se o 
tyto věci: mobilní telefon, nabíječka, 
peněženka a klíče. Mezitím se na místo 
v 01:09 hod. dostavila RZS ÚK, kdy 
v tento okamžik muž upadl do 
bezvědomí. V tuto chvíli si muže ihned 
převzali k dalším úkonům lékaři. Na 
místo byla volána i PČR Chlumec 
z důvodu, že bude zapotřebí muže 
snést dolů k vozu. 

Dne 01.06.2023 v čase 09:50 hod. při 
hlídkové činnosti v ulici Marie 
Kršňákové bylo zjištěno u domu větší 
množství stavebního odpadu 
pocházejícího z rekonstrukce. Hlídka 
provedla fotodokumentaci a následně 
kontaktovala majitele dané 
nemovitosti. Majitel se omluvil s tím, 
že již má dohodnutý kontejner 
a nejpozději do 9.6.2023 bude vše 
uvedeno do původního stavu. Dne 
19.6.2023 ve 22:00 hod. provedena 
kontrola daného objektu. Odpad 
stavebního odpadu uklizen.

MĚSTSKÁ POLICIE
KVĚTEN - ČERVENEC

UPOZORNĚNÍ MP
Jste-li svědky jakékoli protiprávní 

činnosti ve městě, tak Vás prosíme, 
abyste ihned vyrozuměli hlídku 
Městské policie Chabařovice na 
nepřetržitém telefonním čísle 

+420 725 062 547
nebo využili linku 156, 158. Pokud 
byste měli jakýkoli dotaz či podnět 

nebo stížnost, můžete se na nás 
obrátit  v kterýkoli den nebo 

prostřednictvím e-mailu 
mestska.policie@chabarovice.cz

V C

M
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Dne 02.06.2023 ve 12:51 bylo přijato 
oznámení, že v okolí kruhového 
objezdu v Chabařovicích pobíhá na 
volno pes. Hlídka po přijetí na místo 
zjistila z místní znalosti, že majitelem 
psa je muž bydlící v Chabařovicích. 
Hlídka kontaktovala majitele, aby si 
psa vyzvedl a celý přestupek byl ze 
strany městské policie vyřešen 
příkazním řízením na místě. 

Dne 05.06.2023 v čase 15:55 hod. 
přijala hlídka MP stížnost na porušení 
OZV města, kdy občan v čase 15:55 
hod. jde se svým psem bez vodítka ulicí 
V Aleji přes ul. Radniční do ulice 
Husovo náměstí. Hlídkou provedena 
kontrola na MKDS, kdy v čase 15:55:35 
hod. je vidět, jak muž vychází se svým 
psem z ul. Radniční, kdy pes není na 
vodítku a muž drží vodítko v levé ruce. 
Hlídka muže po veškerých úkonech 
řešila příkazem na místě za porušení 
OZV města. 

Dne 08.06.2023 v čase 23:45 hod byly 
hlídce MP nahlášeny naftové skvrny 
roztahané po spodní části města. 
Hlídka projela spodní část města, kdy 
naftová skvrna začínala v ulici Libušina 
přes ulici V Aleji do ulice Husovo 
náměstí – celá ulice Marie Kršňákové – 
zpět Husovo náměstí a konec Náměstí 
9. května. Oznamovatel volal hasiče, na 
místě HZS Ústeckého kraje + JSDH 
Chabařovice. Silnice zasypaná 
sorbentem. 

Dne 10.06.2023 v čase 09:40 hod. při 
hlídkové činnosti katastru byl hlídkou 
MP zjištěn zlomený kmen stromu přes 
cestu u pomníku Na Běhání u 
myslivecké klubovny. Hlídkou městské 
policie bylo místo zajištěno páskou 
Zákaz vstupu. Poté kontaktován velitel 
JSDH pan Beneda, který zajistil 
odstranění kmene stromu z ulice.

V měsíci červnu se na nás obrátila 
občanka Chabařovic s žádostí o 
zajištění umístění dopravního prvku při 
odbočování k jezeru Milada ze směru 
od Chabařovic u bývalé ocelárny. 
Městská policie z místa, které je 
nebezpečné při odbočování k jezeru 
Milada ze směru od Chabařovic, 
provedla fotodokumentaci a celou věc 

předala Správě a údržbě silnic 
Ústeckého kraje včetně žádosti 
o umístění dopravního zrcadla 
(bezpečnostní prvek).

Tímto děkujeme Správě a údržbě 
Ústeckého kraje za rychlé vyřízení 
žádosti a zvýšení bezpečnosti při 
odbočování k jezeru Milada.

Dne 18.06.2023 v čase 22:08 hod přijala 
hlídka MP žádost o asistenci od PČR 
Chlumec. Jeden z místních rybářů 
rybařil u jezera Petri a někdo uzamkl 
závory. Rybář u sebe neměl klíče, 
a nemohl tak opustit areál jezera Petri. 
Doklady měl v pořádku. Hlídka Městské 
policie Chabařovice rybáři odemkla 
závoru a rybáře pustila.

Dne 19.06.2023 v čase 20:35 hod bylo 
požádáno majitelem autokempu 
o kontrolu muže, který je ubytovaný 
v chatce a momentálně sedí u hráze 
koupaliště se svojí přítelkyní a popíjí 
alkohol. Majitel autokempu hlídce 
uvedl, že předchozí večer měl s daným 
mužem incident ohledně jeho 
nevhodného chování v kempu, kde 
vykřikoval sprostá slova na svoji 
přítelkyni a vzbuzoval pohoršení u 
ostatních rekreantů. Dále uvedl, že 
z tohoto důvodu jim neprodloužil další 
pobyt a požaduje, aby dne 20.6.2023 
nejpozději do 10:00 kemp opustil. 
Na to měl dotyčný reagovat, že se dnes 
opije a potom bude kemp demolovat. 
Hlídka MP daného muže kontrolovala 
ve 20:40 hod na hrázi. Muž byl hlídkou 
MP poučen s tím, že dané místo bude 
průběžně kontrolováno, a pokud bude 
zjištěn nějaký problém, bude řešen dle 
platných právních předpisů.

Dne 20.06.2023 v čase 12:10 hod přijala 
hlídka MP žádost o pomoc, kdy z bytu 
v DPS slyší ženu (sousedku), která 
nemůže vstát. Hlídkou na místě byl 
otevřen byt a ženě byla poskytnuta 
první pomoc spočívající ve zvednutí 
zpět na nohy. Žena nebyla zraněna 
a lékařské vyšetření odmítla. 

Dne 23.06.2023 v čase 16:59 bylo hlídce 
Městské policie Chabařovice 
telefonicky oznámeno od PČR 
Chlumec, že na adrese Na Konečné, 
Chabařovice dochází k domácímu 
násilí. Hlídka se ihned vydala na místo. 
Před domem čekal na hlídku 
oznamovatel, který hlídce sdělil, 
že přítel matky napadl jeho matku. 
Strážník se zeptal oznamovatele, zda 
se na místě přítel matky stále nachází, 
na což odpověděl, že přítel matky 
ve vzteku odešel z bytu a že neví kam. 
Poté, co strážník vstoupil do bytu, 
spatřil výše zmíněnou ženu, která si 

u hlavy držela ručník. Strážník se ženy 
zeptal, zda nepotřebuje lékařské 
ošetření, na což žena odpověděla, 
že ne. Následně byla napadená žena 
strážníkem vyzvána k podání 
vysvětlení. Žena strážníkovi sdělila, 
že se s přítelem pohádali kvůli nedávno 
zakoupenému elektrokolu, které se 
přestalo nabíjet, a přítel po ní ve vzteku 
hodil láhev od piva a trefil ji do levé 
části hlavy. Poté, co si strážník vyslechl 
napadenou ženu, tak se na místo 
dostavila hlídka Policie České republiky 
Chlumec. Napadená žena následně 
oběma hlídkám sdělila, že celou situaci 
nechce řešit a nebude přítele 
oznamovat k projednání přestupku. 
Dále ze strany MP a PČR neřešeno. 

Dne 24.06.2023 v čase 17:21 hod. bylo 
hlídce Městské policie Chabařovice 
oznamovatelkou telefonicky sděleno, 
že její manžel pracoval v dílně a upadl 
na zem. Oznamovatelka dále hlídce 
sdělila, že je manžel zaklíněn mezi 
pracovním ponkem a skříní a nemůže 
se dostat ven.  Je při vědomí 
a komunikuje. Poté, co strážník dorazil 
na místo, spatřil staršího muže, který 
byl zaklíněný mezi stolem a skříní. 
Strážník chtěl muže vyprostit, ale 
z důvodu zjištění několika operací, 
na kterých muž byl, nebylo možno 
s mužem hýbat. Strážník odtáhl 
alespoň skříň, aby bylo okolo muže 
více místa. Strážník kontroloval stav 
muže až do příjezdu RZS číslo 137, 
která byla strážníkem zavolána. Muž 
byl odvezen do Masarykovy nemocnice 
k dalšímu ošetření. 

Dne 27.06.2023 v čase 08:00 hod. 
při kontrolní činnosti byla zjištěna 
vyvrácená svislá dopravní značka 
Hlavní silnice. Dopravní značka 
se nachází vedle kostela na pozemku 
města. O věci byla informována Správa 
a údržba silnic Ústeckého kraje 
se žádostí o opravu dopravní značky. 

Dne 27.06.2023 v čase 09:46 hod. 
přijala hlídka Městské policie 
Chabařovice výzvu od Zdravotní 
záchranné služby Ústeckého kraje 
o aktivaci AED v Chabařovicích. Hlídka 
městské policie po výše uvedeném 
oznámení ihned vyrazila na uvedenou 
adresu, kdy při příjezdu na uvedené 
místo v čase 09:51 hod byl přijat hovor 
od dispečinku ZZS ÚK s tím, že brána 
k domu je zavřená a ať hlídka před 
branou zahouká, kdy oznamovatel 
přijde otevřít. Hlídka dorazila 
se služebním vozidlem k uvedené 
bráně se zapnutým zvukovým 
zařízením, kdy následně byl 
přijat další hovor od dispečinku 19
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ZZS v čase 09:52, že oznamovatel 
neodejde od manželky a hlídka bude 
muset přelézt plot. Hlídka městské 
policie tedy překonala železnou bránu, 
kdy cca po 50 metrech se dostala 
do domu, kdy dveře od domu byly 
otevřené. Hlídka vběhla do domu, kde 
po krátké chodbě po levé straně byl 
spatřen muž v místnosti, který 
resuscitoval ležící ženu, která se 
nacházela na zemi. Hlídka ihned 
doběhla do místnosti, kde bylo hlídkou 
použito AED a přiloženy na ženu 
elektrody. Při analýze AED nebyl 
doporučen výboj, hlídkou prováděna 
u ženy resuscitace. Následně se na 
místo dostavila zdravotní záchranná 
služba společně s hlídkou OOP ČR 
Chlumec, kdy se bohužel srdeční 
masáž nepodařilo obnovit.  

Dne 27.06.2023 v čase 14:33 hod přijala 
hlídka MP žádost o pomoc z DPS, kdy 
paní upadla na zem a nemůže vstát. 
Hlídka ihned vyrazila na místo, kdy při 
otevření bytu náhradním klíčem MP 
našla paní sedět na zemi. Hlídka se 
paní dotázala, zda jí něco bolí nebo zda 
se někam silně neuhodila, paní hlídce 
sdělila, že se nikam nebouchla, nic ji 
nebolí a lékařské vyšetření odmítá. 
Hlídka se pokoušela dvakrát paní 
zvednout, ale bezúspěšně, kdy v čase 
14:40 hod. byla požádána PČR 
Chlumec o součinnost při zvednutí.

Dne 27.06.2023 v čase 16:08 hod, 
přijala hlídka Městské policie 
Chabařovice žádost od PČR Chlumec 
o součinnost z důvodu oznámení na 
tísňovou linku 158, že v ulici 
Masarykova a Smetanova chodí muž 
v bílém tričku a modrých kraťasech 
se zbraní v ruce a vyhrožuje dětem 
zabitím.  Hlídka městské policie se 
ihned vydala na místo, kdy v ulici 
Smetanova hlídku zastavila skupinka 
dětí, které hlídce sdělily, že se jedná 
o muže v domě naproti v ulici, který je 
pronásledoval od fotbalového hřiště 
a vyhrožoval jim zbraní, že je zabije. 
Skupina dětí dále hlídce sdělila, že se 
jedná o tmavou zbraň, která vypadá 
jako revolver, a byly slyšet rány. 
Následně hlídka zaklepala na dveře 
domu v uvedené ulici, kdy následně 
vyšel z domu muž, který odpovídal 
popisu dětí. Hlídka muže vyzvala, zda 
má u sebe nějakou zbraň, ať ji vydá, 
kdy muž hlídce předložil černý revolver. 
Při ohledání pistole (revolveru) bylo 
zjištěno, že se jedná o pistoli na kapsle 
(dětská), ale na první pohled 
nerozeznatelná od skutečné zbraně. 

Dále byl muž vyzván k ústnímu 
podání vysvětlení k celé věci, 
kdy hlídce sdělil, že děti takto 

straší, jelikož mu kolikrát bouchají na 
okna a dveře. Hlídka muže poučila dle 
platných právních předpisů a vyzvala 
ho z důvodu podezření na přestupkové 
jednání k orientačnímu vyšetření na 
přítomnost alkoholu v dechu dle 
ustanovení § 24c odst. 1 písm. c) zák. č. 
553/1991Sb. Muž se dobrovolně 
podrobil, kdy mu byla přístrojem 
Dräger 6820 naměřena hodnota 
v dechu 2,24 promile. Následně se na 
místo dostavila v čase cca 16:15 hod. 
PČR Chlumec. Hlídka PČR Chlumec si 
celou věc na místě od hlídky MP 
převzala a muži zbraň odebrala. 
Případem se bude dále zabývat správní 
orgán.

Dne 27.06.2023 v čase 18:15 hod. bylo 
hlídce MP oznámeno, že na zahradě 
mají mládě rorýse. Hlídkou proveden 
dotaz na záchranou stanici FALCO, kdy 
mládě rorýse si vyzvedne zaměstnanec 
kolem 20. hodiny na služebně MP. 
Rorýs byl následně hlídkou MP na 
zahradě odchycen do přepravní klece 
a v 19:30 hod. předán zaměstnanci 
FALCO. 

Červenec 2023
Městská policie eviduje od 
01.07.2023 do 31.07.2023 celkem 112 
událostí různého druhu, kdy za 
uvedený měsíc bylo strážníky řešeno 
celkem 39 různých přestupků a dva 
trestné činy, ve čtyřech případech 
byla poskytnuta první pomoc.
Dne 01.07.2023 v čase 02:40 hod. byla 
přijata žádost recepčního kempu 
o umravnění několika německých 
hostů, kteří jsou opilí a hluční. 
Při příjezdu hlídky MP se před hlídkou 
všichni rozutekli do chatek a zhasli. 

Dne 01.07.2023 v čase 18:43 hod. bylo 
přijato oznámení na agresivní ženu, 
která napadá spolubydlící. Po příjezdu 
na místo byla situace již v pořádku. 
Ze strany zdravotní sestry byla 
přivolána RZS. Žena trpící Alzheimerem 
si zapomněla vzít léky. Převezena RZS 
do nemocnice.

Dne 04.07. 2023 v čase 10:44 hod. bylo 
přijato oznámení na městskou policii 

z DPS, zda by mohla hlídka pomoc 
zvednout muže v bytě, který dle 
informací upadl a nikdo z DPS nemá 
sílu, aby ho zvedl a posadil na postel. 
Po příjezdu hlídky na místo bylo 
zjištěno, že si muž stěžuje na velkou 
bolest páteře. Byla poskytnuta první 
pomoc a na místo přivolána RZS, která 
výše jmenovaného převezla k dalšímu 
vyšetření do Masarykovy nemocnice.

Dne 10.07.2023 v čase 09:53 bylo hlídce 
městské policie telefonicky oznámeno, 
že se v ulici Teplická pohybuje postarší 
muž oděn v igelitovém pytli a rozhazuje 
po silnici odpadky. Poté, co strážník 
dorazil na místo, vyzval muže, aby se 
prokázal dokladem totožnosti. Muž 
hovořil v německém jazyce a strážník 
se s ním pokoušel domluvit anglicky. 
Poté, co ho strážník vyzval, aby 
zanechal znečišťování svého okolí, 
se muž rozčílil a napřáhl se klackem, 
který měl v pravé ruce, směrem na 
strážníka. Strážník udělal krok zpět a 
vyzval muže k zanechání jednání. Muž 
následně zahodil klacek na zem a 
uklidnil se. Z důvodu zmatenosti byla 
na místo přivolána RZS a PČR ke 
ztotožnění cizince. Muž byl následně 
odvezen na psychiatrické oddělení 
k hospitalizaci. 

Dne 10.07.2023 v čase 09:15 hod. bylo 
hlídce Městské policie Chabařovice 
telefonicky oznámeno mužem, že našel 
želvu v místní části Roudníky. Želva 
byla hlídkou umístěna do přepravního 
boxu a odvezena do zoo. 

Dne 11.07.2023 v 15:54 hod. bylo 
přijato oznámení od dispečinku ZZS ÚK 
se žádostí ohledně použití přístroje 
AED na pláži Roudníky na Jezeře 
Milada, kde se topil muž ve věku okolo 
65 let, německé národnosti. Hlídka 
vyjela na dané místo služebním 
vozidlem za použití zvukového zařízení. 
Při příjezdu byla na místě již posádka 
vrtulníku RZS, která poskytovala první 
pomoc topícímu muži. Po 5 minutách 
na místo dorazila i sanitka RZS. Po 
oživovacích úkonech byl muž 
společnými silami přemístěn do 
sanitního vozidla, kde po dalších 
úkonech byl následně převezen do 
Masarykovy nemocnice v Ústí nad 
Labem.

Dne 13.07.2023 v 16:10 hod. přijala 
hlídka MP žádost o pomoc od ženy 
s malými dětmi, že se nachází na 
Miladě, kde byla s dcerami na 
procházce, a ztratila se. Je u rozcestí 
a neví, kudy se dostat k nějakému 
záchytnému bodu. Stojí u brána 
s nápisem „Jižní brána Spolchemie“. 
Dle místní znalosti bylo místo 20



identifikováno a žena byla s dětmi 
nalezena a svezena do Chabařovic. 

Dne 14.07.2023 ve 22:30 hod. při 
hlídkové činnosti katastru města zjistila 
hlídka, že na pláži u Roudník na jezeře 
Milada někdo rozdělává oheň. Když se 
hlídka dostavila na místo, bylo zjištěno, 
že jsou zde postaveny i dva stany a 
nanošené klestí. Byla kontrolována 
osoba běloruské národnosti, která zde 
byla s manželem a dětmi. Hlídka 
přítomné upozornila, že je zde zakázáno 
jak rozdělávat oheň, tak i stanování 
přímo na pláži. Po poučení s tím, že 
bude vše dáno do původního stavu, byla 
věc řešena domluvou.

Dne 15.07.2023 v čase 21:11 hod. byla 
přijata žádost o asistenci od záchranné 
služby ohledně upřesnění místa pro RLP 
k osadě Týpí, kde mělo dojít ke zranění 
muže. Hlídkou MP byla provedena 
součinnost s RLP a PČR. 

Dne 16.07.2023 v čase 20:10 hod požádal 
hlídku MP občan Chabařovic, zda by 
mohla hlídka udělat kontrolu jeho 
pozemku včetně hal z důvodu přijetí 
signálu na mob. telefon ohledně 
napadení objektu, kdy on není doma a 
vrátí se nejdříve za tři hodiny. Hlídka 
provedla kontrolu objektu, vše 
v pořádku bez poškození. O dané 
kontrole byl informován hlídkou MP 
žadatel telefonicky, že je vše v pořádku.

Dne 20.07.2023 v čase 09:21 hod bylo 
oznámeno projíždějícím řidičem přes 
Chabařovice, že u pomníku Na Běhání 
jsou nějací běženci, kteří se krčí v křoví. 
Hlídka v součinnosti s PČR Chlumec obě 
osoby vypátrala a na místě byla 
provedena lustrace. Jednalo se o muže 
a ženu, kteří šli pěšky do Chomutova. 

Dne 22.07.2023 v čase 10:55 hod. bylo 
přijato telefonické oznámení, že se 
v jednom z bytů v DPS ozývá volání o 
pomoc. Hlídka ihned vyrazila na místo, 
kdy náhradním klíčem byl otevřen byt, 
kde se nacházela starší žena na zemi, 
která se sama nemohla postavit na 
nohy. Hlídkou provedena vizuální 
kontrola ženy, zda není někde zraněná. 
Žena hlídce sdělila, že ji nic nebolí a 
nikam se nepraštila, kdy odmítla i 
lékařskou prohlídku. Jelikož hlídka 
nemohla sama ze svých sil starší ženu 
zvednout, byla hlídkou požádána 
Jednotka sboru hasičů Chabařovice o 
součinnost, kdy za pomoci hasičů 
Chabařovice byla žena postavena.

Dne 25.07.2023 v čase 10:39 hod. bylo 
přijato oznámení z DPS, že sousedka od 
rána neotvírá dveře a nereaguje na 
zvonek, z bytu je slyšet pouze rádio 
nebo televize. Hlídka ihned vyrazila na 

místo, kdy ve třetím patře byl hlídkou 
odemčen byt. Při vstupu do bytu byla 
starší žena nalezena sedící v křesle a 
spící. Hlídka se ženy dotázala, zda je v 
pořádku, kdy hlídce sdělila, že ano, že 
jen usnula u televize a neslyšela zvonek. 

Dne 27.07.2023 v čase 09:26 hod. se na 
městskou policii obrátil muž, který 
nahlásil zraněnou starší ženu, která 
upadla na Náměstí 9. května na 
chodníku a má v obličejové části krvavé 
zranění. Hlídka po přijetí na místo 
poskytla zraněné ženě první pomoc a 
zajistila přivolání RZS ÚK, která ženu 
převezla k dalšímu vyšetření do 
nemocnice v Ústí nad Labem.

Dne 28.07.2023 v čase 02:13 hodin byla 
přijata telefonická žádost o asistenci 
starší ženě, která v DPS upadla na zem a 
nemůže se zvednout. Hlídka dorazila na 
místo, kdy při vstupu do bytu žena ležela 
na zemi. Hlídka se ženu pokoušela 
zvednout, ale bohužel neúspěšně 
z důvodu váhy ženy. Hlídka MP požádala 
o pomoc hlídku Policie České republiky 
Chlumec, která hlídce pomohla ženu 
zvednout zpět na nohy.

Dne 28.07.2023 v čase 15:10 hod. při 
hlídkové činnosti města byl na Husově 
náměstí v Chabařovicích kontrolován 
muž, který kouřil cigaretu v zastávce 
MHD a popíjel pivo. Muž byl hlídkou 
poučen s tím, že se dopustil přestupku, a 
byl vyřešen příkazem na místě ve výši 1 
000 Kč. 

Dne 29.07.2023 v čase 00:00 hod. měla 
hlídka městské policie neobvyklý výjezd, 
kdy se na nás kolem půlnoci obrátily dvě 
ženy, které hlídce sdělily, že je od 
autobusové zastávky sleduje muž a 
masturbuje. Hlídka okamžitě od přijetí 
oznámení vyrazila na místo události, 
kdy pachatele po chvíli dopadla v ulici 
Smetanova. Chvíli zmatený muž hlídce 
mlžil, že nic nedělal, později se ke všemu 
doznal a svého činu litoval. Muž na místě 
hlídkou poučen. Svým jednáním vzbudil 
veřejné pohoršení a byl řešen příkazem 
na místě v částce 5 000 Kč. Následně byl 
z místa vykázán a po průběžných 
kontrolách města již nebyl ve městě 
spatřen.

Josef Šittner
velitel Městské policie Chabařovice

Na začátku března jsme se sešli se 
zástupcem Správy a údržby silnic 
Ústeckého kraje, abychom vyřešili 
nepořádek v dopravním značení v 
našem městě (především chybějící 
středové čáry a krajnice, obnovu 
přechodů pro chodce, doplnění 
výstražných značek Pozor, děti, 
značky nejvyšší povolené rychlosti 
a tzv. optických brzd). Byla nám 
přislíbena náprava s tím, že 
realizace bude možná nejdříve na 
přelomu dubna a května. Vzhledem 
k problémům SÚSky s veřejnou 
soutěží na dodavatele dopravního 
značení se čas realizace bohužel 
natáhl, nyní však máme slib, že do 
konce prázdnin bude vše, co jsme 
požadovali, hotové. 

Středové čáry na krajských 
komunikacích II/253 (obě náměstí a 
Teplická ul.) a II/25357 (Smetanova 
ul.) už jsou obnovené a naznačené 
jsou už i krajnice, obnoveny byly 
také všechny požadované zebry.

Dopravní 
značení

www.facebook.com/MestskaPolicieChabarovice
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NOVÁ KOMUNITNÍ CENTRA
VÍCE NEŽ JEN PROSTORY, ZDE SE RODÍ ZÁŽITKY!
Chabařovice se nyní řadí mezi obce, 
jež se mohou pochlubit vlastními 
komunitními centry. Dne 1. června 
byly s velkou radostí otevřeny dveře 
nového komunitního centra v srdci 
Chabařovic a také v Roudníkách.
 „Otevření tohoto centra je pro nás 
důležitým krokem směrem k posílení 
komunity a rozvoji společenského 
života v našem městě. Těšíme se, až 
zde uvidíme místní obyvatele sdílet 
zážitky a tvořit nové vzpomínky. 
Chceme, aby se zde lidé cítili jako 
doma a aby zde našli inspiraci a 
zábavu,“ řekla paní starostka 
Vaněčková. 
Komunitní centrum v Chabařovicích se 
nachází v budově stavebního úřadu a 
nabízí pestrou paletu aktivit pro 
všechny věkové kategorie. Od 
výtvarných dílen po vzdělávací 
semináře, od sportovních aktivit až po 
společenská setkání. Komunitní 
centrum zaštiťuje komunitní pracovník 
Roland Absolon, který je zároveň 
pedagogem v ZŠ Chabařovice: „Naše 
komunitní centrum je zde pro všechny, 
bez ohledu na věk nebo zájmy. Přijďte 
sami, s dětmi, vnoučaty nebo přáteli, 
rádi uvítáme všechny občany, kteří 
mají nápady a chuť se aktivně zapojit 
do našeho místního dění.“ 
Za první dva měsíce fungování centra 
se stihlo rybaření na Fridrichu, 
přírodovědecké vycházky a široká 
paleta sportovních aktivit. Došlo i na 
výtvarné tvoření a společenské hry. 
Komunitní centrum v Roudníkách 
navazuje na základy komunity, kterou 
již několik let motivuje místní 
obyvatelka Jarmila Račáková, jež je 
nyní oficiální komunitní 

koordinátorkou. Centrum se nachází v 
kulturním domě u fotbalového hřiště. 
Zve například na pravidelná 
multigenerační setkání v rámci 
keramických dílen, stolního tenisu či 
aktivit multifunkční knihovny.
„Komunitní centrum je otevřeno každé 
pondělí, středu a pátek v době od 17:00 
do 19:00 hodin. Najdete zde dětský 
koutek, dva stoly na stolní tenis, k 
utužení svalů posilovací stroje, knihy, 
které jsou zařazeny do výměnného 
systému SVK v Ústí n. L. a jsou 
pravidelně doplňovány. Tak, jak si již 
našla keramická dílna své příznivce z 
řad dětí i dospělých, je pro vás možné 
zajistit vše podle Vaší fantazie a 
osobních zájmů. Zájmové skupiny 
„Roudničky“ a „Roudníky“ zná většina 
návštěvníků našich kulturních akcí, a 
pokud mají čtenáři zájem o členství, 
mohou přijít. Starší generaci bych 
chtěla poprosit o pomoc při zajišťování 
materiálů, ale i kuriozit pro naše malé 
Roudnické muzeum,“ prosí paní 
Račáková. 
Komunitní centra v Chabařovicích a 
Roudníkách slibují být místy, kde se 
budou místní obyvatelé scházet, učit se 
novým věcem a hlavně – budovat 
otevřené společenství pro všechny 
věkové kategorie. Plánujeme se 
věnovat prevenci, dobrovolnickým 
aktivitám, historii regionu, sportovním 
aktivitám, ale zejména workshopům a 
besedám na témata, která Vás zajímají. 
Pokud tedy máte námět na zajímavý 
seminář, besedu, pravidelnou aktivitu 
či cokoliv jiného, kontaktujte naše 
komunitní pracovníky. Budeme velmi 
rádi za každý Váš nápad!

Kateřina Vytlačilová

KC Chabařovice 
Husovo náměstí 3, 403 17 

Chabařovice
Mgr. Roland Absolon

tel: 725 156 677

KC Roudníky
Roudníky č. p. 34, v kulturním 

domě u fotbalového hřiště
Jaroslava Račáková

tel: 722 117 226

V rámci komunitních center 
poskytujeme konzultace 
akreditovaného finančního poradce 
a také sociálního pracovníka. 
Jestliže řešíte nepříznivou finanční 
situaci, exekuce, příliš mnoho splátek, 
které zatěžují Váš rozpočet, obraťte se 
na naše bezplatné finanční 
poradenství. 

Kontakt: NJP, zs., Magdaléna 
Šabatová 775 715 721, 725 632 685 
Naše sociální pracovnice Vám pomůže 
zorientovat se ve složité škále 
možností, jak řešit náročné životní 
situace. 
Kontakt: Mgr. Petra Růžičková  
777 772 737

Všechny tyto služby jsou pro Vás 
zdarma!
V případě jakýkoliv dotazů či podnětů 
kontaktujte hlavní manažerku 
Mgr. Kateřinu Vytlačilovou, 
725 290 006, 
vytlacilova@maslabskeskaly.cz. 

Kateřina Vytlačilová

Jste ve finanční tísni, nebo řešíte obtížnou životní situaci? 
V komunitních centrech Vám poradíme!

Činnost komunitních center a poskytovaných služeb je financována z projektu „Podpora komunitního života na území MAS 
Labské skály I“, spolufinancovaného Evropskou unií, jehož realizátorem je MAS Labské skály, www.maslabskeskaly.cz.
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VEŘEJNÁ POHŘEBIŠTĚ - II. POLOLETÍ

Z důvodu zjištění vzlínání spodní vody 
na chabařovickém pohřebišti bylo 
nutné vypracovat nový 
hydrogeologický průzkum, na jehož 
základě a v souladu se stanoviskem 
krajské hygieny bylo město nuceno 
vydat nový řád veřejného pohřebiště.

Hlavní změna spočívá v zákazu 
ukládání ostatků přímo do země 
v zadní části hřbitova. Dále do něho 
byla zapracována i možnost pohřbívání 
na nově zbudované rozptylové loučce. 
Služby tohoto typu bude možné využít 
již od příštího roku.

Její zhotovení se, myslím, zdařilo. 

Rozptylová 
loučka

Mimo běžnou údržbu se také 
povedlo zajistit a ošetřit bortící se 
náhrobek poutníka v přední části 
hřbitova, jehož podstavec i bočnice 
byly značně narušené a u něhož 
hrozilo, že se zřítí na okolní hroby.

Lenka Oborníková
vedoucí odboru správního

Také byl zbaven náletů a očištěn 
podstavec pod centrálním křížem, 
který bychom následně rádi opět 
osadili křížem. 
Jeho podobu se bohužel nepodařilo 
zjistit z žádných historických 
záznamů. Pokud by měl někdo 
z pamětníků nějakou dobovou 
fotografii nebo informaci o tom, jak 
kříž vypadal, byli bychom za ni velice 
vděčni.
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DĚKUJEME
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CHABAŘOVICKÉ LUŠTĚNÍ
Fotbalovému Slovanu Chabařovice vykvetla nová legenda, ................... V květnu roku 2023 
se stal nejlepším střelcem v devadesátiletých dějinách klubu. Když v zápase na hřišti 
Povrlů nasázel šestatřicetiletý hráč dva góly, svůj kariérní účet v klubu svého srdce 
vyšperkoval na 123 branek, čímž v historickém žebříčku kanonýrů poskočil na první místo.
Zdroj: Petr Bílek, Chabařovické noviny č. 89 JARO 2023


